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U IME REPUBLIKE HRVATSKE

PRESUDA

Zupanijski sud u Poiegtr, u vijedu u sastavljenom od sudaca toga suda, Predraga
Dragideviia kao predsjednika vijeta, a Jasne Zrfudil i Zarka Kralja kao dlanova v4eca, uz
sudjelovanje Tatjane Obradovid kao zapisnidara, u kaznenom predmetu protiv optuZenika
DAMIRA KUFNERA i dr., zbog kaznenih $elaiz dl. 120. st. 1. Osnovnog krividnog zakona
Republike Hrvatske (dalje: OKZRH), povodom optuZnice Zupanijsko g drilavnogodvjetni5tva
iz Po1ege broj K-DO-14107-127 od 12. kolovoza 2008. godine, nakon odrlane glavne javne
rasprave, u nazodnosti zamjenice ZOO u PoZegi BoZene Jurkovid, prvooptuZenika Damira
Kufnera, drugooptuZenika Davora Simi6a, tre6eoptuZenika Pavla VancaSa, detvrtooptuZenika
Tomice Poletta, petooptuZenikaZeljka Tutiia i SestooptuZenika Antuna lvezi(a, te njihovih
branitelja, odvjetnika Jovana Doneskog branitelja prvooptuZenika, odvjetnika Marka
Dumandida, branitelja drugooptuZenika, odvjetnika Zellka Damjanca, branitelja
tredeoptuZenika, odvjetnika Branka Baridevida, branitelja detvrtooptuLenika, odvjetrice
Gordane Grube5a, braniteljice petooptuZenika i odvjetnika Domagoja Milidevida, branitelja
SestooptuZenika, dana 13. oZujka 2009. godine

presudio je

_ prvooptuZenik DAMIR KUFNER zvani Kufi, sin Tomislava i Stefice, rodene
Sirac, roden 27 .listopada 1966. u Pakracu, s prebivali5tem u Prekopakri, Ul. Stjepana Radida
62, Optina Pakrac, Hrvat, drZavljanin RH, po zanimanju kemijski tehnidar, zaposlen,
oZenjen, otac jednog malodobnog djeteta, sa zaw5enom srednjom strudnom spremom,
posjeduje kuiu i gradili5te, vojsku sluZio u JNA 1986. godine u Postojni, u HV-u 1991. do
1992. godine, nalazio se u pritvoru od 19. veljade do 25. srpnja 2008., te od 28. srpnja 2008.
pa do 13. oZujka 2009. godine

drugooptuienik DAVOn SMId, sin Nikole i Davorke rodene Remenar,
roden 22. srpnja 1967. n Pakracu, s prebivali5tem u Pakracu, Vinogradska ul. 3, Hrvat,
drZavljanin RH, dr. veterinarske medicine, zaposlen, oZenjen, otac dvoje malodobne djece, sa
zaw5enom visokom strudnom spremom, posjeduje ku6u u suvlasni5tvu, stan i automobil,
vojsku sluZio u JNA 1987. u Bile6i, u HV 1991, 1992. godine, odlikovan Spomenicom
Domovinskograta, nalazio se u pritvoru od od 19. veljade do 25. srpnja 2008., od 28. srpnja
do 22. prosinca 2008., i od 9. sijednja do 17. veljade 2009. godine;
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tredeoptuienik PAVAO VANCAS zvani Dida, sin Josipa i Marije rodene

Jankovi6, roden 20. sijednja 1946. l mjestu Otodka, Opiina Koprivnica, s prebivali5tern u
Ribarici 136, Karlobag, Hrvat, drilavljanin RH, grafrdara, umirovljenik, oZenjen, otac dvoje
punoljetne djece, sa zavr5enom VSS, suvlasnik u ll2 stana u Zagrebu i ku6e u Karlobagu,
vojsku sluZio u JNA 1968. godine u Skopju, u HV 1991. i 1992. godine, odlikovan ordenom

,,Zvljezda Danica" i jo5 dva odlidja, nalazio se u pritvoru od 21. oZujka do 22. prosinca 2008.
godine;

ietvrtooptuienik TOMICA POLETTO, sin Ivana i Marije rodene Foo,

roden 26. srpnja 1967. u Pakracu, s prebivali5tem u Dobrovcu, Ul. Stjepana Radi6a 7'7,Hrvat,
drZavljanin RH, radnik, bez zaposlenja, neoZenjen, otac jednog malodobnog djeteta, sa

zavr5enom osnovnom Skolom, bez imovine, vojsku sluZio u JNA 1986. godine u Pri5tini, u
HV-u 1991. i 1992. godine, nalazi se u pritvoru od2l. oZujka 2008. godine;

petooptuZenit Znf,.fKO TUTIC zvani Eki, sin Paje i Milke rodene Kljajii,
roden 25. svibnja 1967. u Pakracu, s prebivali5tem u Kusonjama, Domobranska ul. 45,Hrvat,
drZavljanin RH, umirovljenik, oZenjen, otac dvoje malodobne djece, elektromehanidar sa

zavr5nom srednjom strudnom spremom, posjeduje kudu i automobil, vojsku sluZio u JNA
1986. godine u Ljubljani, u HV-u od 1991. do 1996. godine, nalazi se u pritvoru od2l. oLqka
2008. godine;

SestooptuZenik ANTUN IVEZIC zvari Braja, sin Vladimira i Marije
rodene Sirac, roden 13. lipnja 1972, u Pakracu, s prebivali5tem u Lipiku, I. G. Kovadiia 5,

Hrvat, drZavljanin RH, brusad stakla, zaposlen, oZenjen, otac dvoje malodobne djece, sa

zavr5enom osnovnom Skolom, bez imovine, vojsku sluZio u JNA 1991. godine u Konjicu, u
HV-u od l99l . i 1992. godine, nalazi se u pritvoru od2l. oZujka 2008. godine

krivi su

5to su:

prvooptuienik Damir Kufner sam:

L. u mjesecu studenom 1991. godine, tijekom obrane Sireg podrudja Pakraca od
oruZanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela srpskog stanovni5tva i pridruZene
tada5nje Jugoslavenske narodne armije, u prostorijama motela ,,Ribarska koliba" na
ribnjacima u mjestu Marino Selo, a prethodno odlukom Staba teritorijalne obrane Pakrac da se

na podrudju Pakraca iz redova dragovoljaca Zbora narodne garde formira vod vojne policije
koji 6e djelovati na podrudju Pakraca, kao nadelnik za sigumost Staba teritorijalne obrane
Pakrac preuzev5i obvezu da vr5i odabir i provjeru dragovoljaca sposobnih za vrSenje zadataka
vojnih policajaca, ukljudio se u organiziranje, a zatim i faktidno preuzeo zapovjedni5tvo
postrojbe pod formacijskim nazivom ,,Vod vojne policije YP 3026 pi 76. samostalnom
bataljunu Zbora narodne garde", baza kojeg voda se nalazila u ,,Ribarskoj kolibi" - te je
protivno odredbama dl. 3. st. l. tod. a), dl. 13. i dl. 32. lV Zenevske konvencije o za5titi
gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949. te dl. 86. i 87. Dopunskog protokola
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Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. o zaltiti medunarodnih oruZanih sukoba
(Protokol I od 8 lipnja 1977.) kao faktidki zapovjednik navedenog voda, kada je obavije5ten
od strane pripadnika voda vojne policije Damira Jiraseka da mje5tani Kipa srpske

nacionalnosti posjeduju oruZje vojnog porijekla, a koji pripadnik voda je u bazu u Marinom
Selu dana 13. studenoglggl. priveo tri srpska civila: Petra Popovida, Nikolu Krajnovi6a i
Milana Popovi6a, zatekav5i ih kako kopaju rovove sakriv5i oruZje u obliZnje grrnove, u dva
navrata naredio pripadniku voda vojne policije Damiru Jiraseku da sa grupom pripadnika
voda uhiti i dovede u improvizirani zatvor radi ispitivanja srpske civile kod kojih je
pronadeno oruZje urudiv5i popis ku6a u kojem bi se oruZje trebalo nalaziti, pa su pripadnik
voda Vojne policije Damir Jirasek i za sada neidentificirani pripadnici voda u razdoblju od 13.

do 16. studenog 1991. iz Kipa u improvizirani zatvor u Marinom Selu uhitili i doveli civile
Jovu Krajnovi6a, Miju Krajnoviia, Branka Stankovi6a, Peru Novkovi6a, MUu Danojevi6a,
Gojka Gojkovi6a, Savu Gojkovi6a, Branka Bundiia, Nikolu Gojkovi6a, Miju Gojkovi6a,
Filipa Gojkoviia i Jovana Popovi6a, te su ih, za sada poimenidno neutvrdeni pripadnici voda,
zajedno sa ved ranije dovedenim civilima Petrom Popovicem, Nikolom Krajnoviiem i
Milanom Popoviiem, & po njegovoj zapovijedi, zatvorili i dr1ali u podrumu baze koji je
odreden kao zatvor, a pojedini pripadnici voda iste civile fizidki i psihidki zlostavljali na nadin
da su ih prikljudivali na induktor i pu5tali struju, sjekli u5i, rezali po prsima i solili rane, gazlli
nogama, tukli metalnim Sipkama i drvenim palicama postavljajuii pitanje ,,Sto im je
posljednje /,elja'', te su u razdoblju od 15. do 20. studenoga 1991. li5eni Zivota Mijo
Danojevi6, Gojko Gojkovid, Pero Novkovi6, Savo Gojkovi6, Branko Bundi6, Nikola
Gojkovii, Mijo Gojkovi6, Jovan Popovi6, Nikola Krajnovii i Milan Popovi6, dok se kao
nestali vode Filip Gojkovi6 i Petar Popovi6, a prelivjeli su samo Mijo i Jovo Krajnovi6 te
Branko Stankovi6 koji su dana 25. studenog 1991. iz zatvora odvedeni i predani u Policijsku
postaju Daruvar,

d a k I e, kr5eii pravila medunarodnog prava za vnlene oruZanog sukoba
naredio protuzakonita zatvaranja civilnog stanovni5tva,

prvooptuZenik Damir Kufner sam:

2. tijekom mjeseca studenog 1991. godine, u prostorijama motela ,,Ribarska
koliba" na ribnjacima u Marinom Selu, prvooptuZenik Damir Kufner kao faktidni zapovjednik
postrojbe dragovoljaca pripadnlka Zbora narodne garde, sa Sireg podrudja Pakraca, pod
formacijskim nazivom ,,Vod vojne policije VP 3026 Pakrac pi 76. samostalnom bataljunu
Zbora narodne garde", postupio protivno odredbama dl. 3. st. 1. tod. a), dl. 13. i dl. 32. IY
Zenevske konvencije o za5titi gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949. te dl.
86. i dl. 87. Dopunskog protokola Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. o zaltiti
Lrtava medunarodnih oruZanih sukoba (Protokol I od 8. lipnja 1977.), tako Sto je, znajuci da
su u razdoblju od 13. do 16. studenogl99l. u podrum ,,Ribarske kolibe" dovedeni i zatvoreni
mje5tani sela Kip i to Jovo Krajnovi6, Mijo Krajnovi6, Branko Stankovid, Nikola Krajnovii,
Petar Popovi6, Pero Novkovi6, Milan Popovii, Mijo Danojevid, Gojko Gojkovi6, Nikola
Gojkovid, Branko Bundi6, Mijo Gojkovid, Filip Gojkovi6, Jovan Popovii i Savo Gojkovii,
pod sumnjom da posjeduju oruije vojnog porijekla, a zatim, da su u podrum smje5teni i
zatodeni srpski civili iz sela Klisa dovedeni u razdoblju od 12. do 15. studenog 1991. od
strane pripadnika vojske 76. bataljunaZbora narodne garde radi izmjeStanjazbogratnih

-J
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operacija u Klisi, te od za sada poimenidno neutvrdenih pripadnika voda vojne policije pi 76.
bataljunu zatvoreni u podrum i to Jovo 1estic, Jovo Popovii, Kuki6 Slobodan, Rade
Gojkovi6, Savo Maksimovii, Cicvara Josip i Nikola lvanovi6 iz Pal<radkih Batinjana, kao i
Zenske civilne osobe Milka Bundi6 i Jeka 2esn6, znajuli za nezakonite postupke, te da bi
mogli biti mudeni i psihidki zlostavljani, propustio poduzeti mjere da takva postupanja sprijedi
i suzbije, pristajuii na njihove posljedice pa su tako pripadnici voda vojne policije:

- dana 15. studenog 1991. u podrumu ,,Ribarske kolibe" SestooptuZenik Antun lvezil
zvani Braja, detvrtooptuZenik Tomica Poletto, petooptuZenik Zeljko Tttic zvani Eki,
zajedno sa za sada neidentificiranim pripadnicima voda po nadimku Vlado Kec i
Drago, zatodene srpske civile Filipa Gojkoviia, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkoviia,
Jovu Popoviia i Slobodana Kukida udarali po tijelu metalnim Sipkama, gumenim
palicama, drvenim batinama, a Slobodanu Kuki6u je optuZenik Antun lvezic zvani
Braja noZem po prsima zarezao kriL, te mu je u ranu stavljao sol, da bi ih potom
utovarili u kamion i odvezi u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole
Gojkovi6a i Josipa Cicvare pronadena su 5. prosinca 1991. te je obdukcijom utvrdeno
da je Nikola Gojkovi6 umro zbog strijelnih rana tijela i udova, a uzrok smrti za Josipa
Cicvaru su strijelne ozljede glave, trupa i udova,

- dana 16. studeno glggL detvrtooptu kenlkTomica Poletto, petooptuZenik Zeljko
Tuti6 i neidentificirana osoba po nadimku Vlado Kec, pripadnik voda Vojne
policije, izurdarali metalnom Sipkom te rukama i nogama po tijelu i glavi Miju
Danojevi6a koji je uslijed batinanja dobio srdani udar i na stolici u podrumu baze
umro, a njegov le5 pronaden je 17. studenog 1991. u Marinom Selu u putnom jarku uz
cestu, a na tijelu Mije Danojevi6a su pronadeni krvni podljevi prednje strane grudnog
ko5a i rana nagnjedina desne obrve,

- dana 17. studenog 199I. za sada neidentificirani pripadnici voda po nadimku Vlado
Kec i Drago zatodenika Jovu Krajnoviia tukli nogama i rukama po tijelu i skakali
po njemu,

- dana 18. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto sa za sada neutvrdenim
pripadnicima voda vojne policije tukao Jovu Krajnovida, a zatim su u prostorije
zatvora pustili vodu iz ribnjaka, tako da su svi uhidenici morali dudati na betonskoj
gredi i izdignutoj iznad vode kako se ne bi smodili i smrzli obzirom na godi5nje doba,

- odmah potom detvrtooptuZenik Tomica Poletto u prisutnosti za sada neidentificiranih
pripadnika voda poveo na ispitivanje uhi6enika Jow Krajnovi6a, diktirali mu Sto treba
napisati o oruZju koje posjeduju mje5tani sela Kip, a zatim je zavezan za stolicu, te mu
je detvrtooptuZenik Poletto na noZne prste privezao Licu i spojio sa induktorom i
proizvodio struju, tako da se Jovo Krajnovi6 tresao do iznemoglosti,

- dana 19. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SetooptuZenik Antun
Ivezif zvani Braja i za sada neutwdeni pripadnik voda vojne policije po nadimku
Vlado Kec mlatili Branka Bundi6a, Jovana Popovida i Jovu Zesti6a, polijevali ih
vodom, uslijed dega je Jovo Zesti6 preminuo, dok su Branka Bundi6a i Jovana
Popovida odvezli navodno doktoru, da bi le5evi Banka Bundiia i Jovana Popovi6a bili
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pronadeni 5. prosinca 1991. na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela, a
obdukcijom je utwdeno da je uzrok smrti Branka Bundi6a trinaest prostrijelnih rana
glave i trupa, te lijeve nadlaktice koji prostrijeli su i5li od straga prema naprijed, a

Jovo Popovii je zadobio vi5estruke prijelome kostiju nosa sa hematomima po licu,
ledima, debelome mesu, cijelom trupu, i sedam prostrijelnih rana vrata i trupa Sto je
prouzrokovalo smrt istoga,

- dana 20. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SestooptuZenik Antun
Ivezil Braja te za sada neidentificirani pripadnici voda Vojne policije po nadimku
Vlado Kec i Drago, te jo5 jedna neidentificirana osoba, zapovjedlli svim zatodenim
civilima da medusobno jedan drugog polijevaju vodom, Smrkom, zbog degaje Rade
Gojkovii umro, a tukli Jovu Krajnoviia pri demu mu je nepoznati pripadnik voda
Vojne policije slomio deljust, SestooptuZenik Antun lvezic prosjekao uho Nikoli
Krajnovidu i u otvor stavio metak, a detvrtooptuZenik Tomica Poletto ga prikljudio na
induktor i pustio struju zbog dega se Nikola Krajnovii nekontrolirano tresao, da bi
potom Antun lvezic zvani Braja odsjekao istome uho, Sto je udinio i Savi Gojkoviiu,
Peri Novkovidu i Milanu Popovidu odsjekavSi im oba uha, a zatim zasjekao resicu
uha Miji Krajnovidu narediv5i istome da pojede uho Save Gojkovida Sto je ovaj i
udinio, a potom su Savu Gojkovi6a, Penr Novkovida i Milana Popoviia izveli iz
zatvora i odveli u nepoznatom smjeru, a iduieg dana njihova tijela sahranjivali su
preZivjeli civili,

- u razdoblju od 15. do 20. studenog 1991. za sada nepoznati pripadnici voda vojne
policije zlostavljali i mudili uhiienike Peru Popovida, Gojka Gojkovi6a, Miju
Gojkovi6a i Savu Maksimovila, a zatim ih odvezli u nepoznatom pravcu, da bi dana
5. 12. 1991. na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela bila pronadena
mrtva tijela Gojka Gojkovi6a i Mije Gojkovi6a, a na tijelu Gojka Gojkovi6a su
pronadeni krvni podljevi koZe desnog obraza, auzrok smrti je osam strijelnih rana
trupa, dok su uzrok smrti Mije Gojkovida mnogobrojne strijelne rane vrata, trupa i
udova,

- dana 24. studenog 1991. detvrtooptuZenik Poletto i petooptuLentk Leljko Tutii
zvani Eki gumenim palicama tukli zatodenike Branka Stankoviia, Jovu Krajnovi6a i
Miju Krajnoviia, dok ih u tome nije sprijedio pripadnik vojne policije po imenu
Drago,

- a mudenja i zlostavljaqa preZivjeli su Mijo i Jovo Krajnovid, Branko Stankovi6,
Nikola Ivanovi6, te Milka Bundid i Jeka Zesti6, dok su liSeni LivotaMijo Danojevid,
Gojko Gojkovii, Branko Bundi6, Nikola Gojkovi6, Mijo Gojkovi6, Jovan Popovii
Cicvara Josip, Nikola Krajnovi6, Rade Gojkovii, Petar Popovi6, Milan Popovi6, Pero
Novkovid i Savo Gojkovii, a kao nestali se vode Filip Gojkovi6, Jovo Zesti6, Savo
Maksimovid, Jovo Popovii i Kuki6 Slobodan,

d a k I e, kr5eii pravila medunarodnog prava zavijeme oruZanog sukoba, iako
je bio duLan propustio sprijediti da se civilno stanovni5tvo ubija, da se prema njemu
nedovjedno postupa i da se isto protuzakonito za.tvara,
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3. u razdoblju od 1. prosinca 1991. do 31. sijednja 1992.u Marinom Selu -
motelu ,,Ribarska koliba"i kao formalni i faktidni zapovjednik 1. voda, 2. (eta,69. bataljuna
Vojne policije Operativne zone Bjelovar, koji vod je nastao odlukom zapovjedni5tva
Operativne zone Bjelovar da se vod Vojne policije pi 76. samostalnom bataljunu Zbora
narodne garde - Pakrac (VP 3026 - kojega voda je bio pripadnik) pridruZi navedenom
zapovjedni5tvu, te je 1. prosinca 1991. on i imenovan zapovjednikom, postupio protivno
odredbama dl. 3. st. l. tod. a), dl. 13. i dl. 32.IV Zenevske konvencije o za5titi gradanskih
osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949. te dl. 86. i dl. 87. Dopunskog protokola
Zenevskim konvencijama od 12. kolovoza 1949. o za5titi Zrtava medunarodnih oruZanih
sukoba (Protokol I od 8. lipnja 1977.), tako Sto je, znajuti kao pripadnik voda da su sredinom
studenoga 199I. bez osnova uhi6eni i zatvoreni civili mjesta Kip i Klisa, smje5teni u
podrumske prostorije motela na ribnjacima, da su zlostavljani i mudeni od strane pojedinih
pripadnika voda a zatim mnogi od civila nestali, a kao zatodenici ostali i dalje civili Milka
Bundi6, Jeka Zesti6, Nikola lvanovi6 i Branko Gruji6, kao zapovjednik propustio poduzeti sve
mjere da se isti oslobode, te da se sprijede i suzbiju sve vrste zlostavljanja, pa su pojedini
pripadnici voda tjerali zatodenike da diste prostorije motela, diste im cipele, crjepaju dwa za
ogrjev, da preko dana borave ispred motela ilol,e drva te se tako griju, nedozvoljavajuii im da
po danu budu u unutraSnjosti motela, a nodu su bili zakljudavani u jednu prostoriju motela u
kojoj su vr5ili i nuZdu,

d a k I e, krSe6i pravila medunarodnog prava za wijerne oruZanog sukoba, iako
je bio duLan, propustio sprijediti da se prema civilnom stanormi5tvu nedovjedno postupa i da
se isto protuzakonito zafuara,

ietvrtooptuZenik Tomica Poletto,
petooptuienik Zeljko Tuti6 zvani Eki i
Sestooptuienik Antun Ivezid zvani Braja

4. u vremenskom razdoblju od 13. do konca studenog I99!., tijekom obrane
Sireg podrudja Pakraca od oruZanih napada paravojnih formacija pobunjenog dijela srpskog
stanovni5tva i pridruZene Jugoslavenske narodne armije, u prostorijama motela ,,Ribarska
koliba" na ribnjacima u mjestu Marino Selo, u kojim prostorijama se nalazila baza,,voda
vojne policije (VP 3026) pn 76. samostalnom bataljunu Zborc narodne garde" kojeg su bili
pripadnici, detvrtooptulenik, petooptuZenik i SestooptuZenik - kada su u razdoblju od 13. do
16. studenog 1991. civili srpske nacionalnosti, stanormici sela Kip, a pod sumnjom da
sakrivaju oruLje vojnog porijekla nakon Sto su im pretresene kude, od strane Damira Jiraseka
i poimenidno nepoznatih pripadnika ovoga voda su dovedeni, uhi6eni i zatvoreni u
improvizirani zatvor smje5ten u podrumu,,Ribarske kolibe", Jovo Krajnovid, Mijo Krajnovid,
Branko Stankovi6, Nikola Krajnovi6, Petar Popovi6, Pero Novkovii, Milan Popovi6, Mijo
Danojevi6, Gojko Gojkovii, Nikola Gojkovid, Branko Bundii, Mijo Gojkovid, Filip
Gojkovi6, Jovan Popovid i Savo Gojkovid, a radi izmjestanja dovedeni iz sela Klisa, i zatod,eni
u podrumu Jovo Zesti6, Jovo Popovi6, Kuki6 Slobodan, Rade Gojkovi6, Savo Maksimovi6,
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Nikola Ivanovid, Josip Cicvara kao i Zenske civilne osobe Milka Bundii i Jeka Zestic,
protivno odredbama dl. 3. st. 1. tod. a), dl. 13. i dl. 32. lV Zenevske konvencije o za5titi
gradanskih osoba u wijeme rata od 12. kolovoza 1949., detvrto, peto i SestooptuZenik, bilo
pojedinadno, bilo zajedno dinili:

a) dana 15. studenog 1991. u podrumu ,,Ribarske kolibe" SestooptuZenik Antun lvezil
zvani Braja, detvrtooptuLenlk Tomica Poletto, petooptuZenik Zeljko Tuti6 zvani Eki,
zajedno sa, za sada, neidentificiranim pripadnicima voda po nadimku Vlado Kec i
Drago, zatodene srpske civile Filipa Gojkoviia, Josipa Cicvaru, Nikolu Gojkovi6a,
Jovu Popoviia i Slobodana Kuki6a udarali po tijelu metalnim Sipkama, gumenim
palicama, drvenim batinama, a Slobodanu Kukiiu Antun lvezil zvani Braja noZern je
po prsima zarezaokiL,te mu u ranu stavljao sol, da bi ih potom utovarili u kamion i
odvezi u pravcu Ilove, gdje im se gubi svaki trag, a tijela Nikole Gojkovida i Josipa
Cicvare pronadena su 5.prosinca l99l.g. i obdukcijom je utvrdeno da je Nikola
Gojkovid umro zbog strijelnih rana tijela i udov4 a uzrok smrti za Josipa Cicvaru su
strijelne ozljede glave, trupa i udova,

b) dana 16. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, petooptuZenik Zeljko Tutic
zvari Eki i neidentificirana osoba po nadimku Vlado Kec, pripadnik istog voda,
izudarali metalnom Sipkom, rukama i nogama po tijelu i glavi Miju Danojeviia koji je
uslijed batinanja zadobio srdani udar i na stolici u podrumu baze umro, a njegov le5
pronaden je 17. studenog 1991. u Marinom Selu, u putnom jarku a na tijelu istoga
pronadeni su krvni podljevi prednje strane grudnog ko5a i rana, nagnjedina desne
obrve,

dana 18. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto sa) za sada, neutvrdenim
pripadnicima ovoga voda, tukao Jovu Krajnovida i zatim su u prostrij e zavora pustili
vodu iz ribnjaka, tako da su svi uhi6enici morali dudati na betonskoj gredi izdignutoj
iznad vode da se ne bi smodili i smrzli, obzirom na godi5nje doba,

odmah potom detvrtooptuZenik Tomica Poletto u prisutnosti za sada nepoznatlh
pripadnika voda, poveo na ispitivanje uhi6enika Jovu Krajnoviia, diktirali mu Sto
treba napisati o oruZju koje posjeduju mje5tani sela Kip, zavezali ga za stolicu dok mu
je detvrtooptuZenik Poletto na noZne prste privezao Licu i spojio sa induktorom, a
zatim proizvodio struju, tako da se Jovo Krajnovi6 tresao do iznemoglosti,

dana 19. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SestooptuZenik Antun
Ivezi(, zvani Braja i, za sada, neutwdeni pripadnik ovog voda po nadimku Vlado Kec
mlatili Branka Bundiia, Jovana Popoviia i Jow Zesti6a, polijevali ih vodom uslijed
dega je Jovo Zestid preminuo, dok su Branka Bundiia i Jovana Popovida odvezli
navodno doktoru, da bi le5evi Banka Bundida i Jovana Popovi6a bili pronadeni 5.
prosinca 1991. na podrudju izmedu Pakradke Poljane i Marinog Sela, a obdukcijom je
utvrdeno da je uzrok smrti Branka Bundida trinaest prostrijelnih rana glave i trupa te
lijeve nadlaktice, diji je smjer bio od straga prema naprijed, a Jovan Popovi6 je
zadobio vi5estruke prijelome kostiju nosa sa hematomima po licu, ledima, debelome
mesu, cijelom trupu i sedam prostrijelnih rana vrata i trupa Sto je prouzrokovalo smrt
istoga,

c)

d)

e)
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0 dana 20. studenog 1991. detvrtooptuZenik Tomica Poletto, SestooptuZenik Antun
Ivezic Braja, te, za sada, neidentificirani pripadnici ovoga voda po nadimku Vlado
Kec i Drago, te jo5 jedna neidentificirana osoba, zapovjedili svim zatodenim civilima
da se medusobno polijevaju vodom, Smrkom, uslijed dega je Rade Gojkovii umro, a
zatim tukli Jovu Krajnovi6a pri demu mu je nepoznati pripadnik voda slomio deljust,
SestooptuZenik Antun lvezi(, Braja prosjekao uho Nikoli Krajnovi6u i u otvor stavio
metak, a detvrtooptuZenik Tomica Poletto ga prikljudio na induktor i pustio struju od
dega se Nikola Krajnovid nekontrolirano tresao, da bi potom Antun Ivezi(, zvani Braja
odsjekao istome uho, Sto je udinio i Savi Gojkoviiu, Peri Novkovi6u i Milanu
Popoviiu odsjekav5i im oba uha, a zatim zasjekao resicu uha Miji Krajnovi6u
zapovjediv5i istome da pojede uho Save Gojkovi6a Sto je ovaj i udinio, a potom Savu
Gojkoviia, Peru Novkovida i Milana Popoviia izveli iz zatvora i odveli u nepoznatom
smjeru, a iduieg dana njihova tijela sahranjivali su preZivjeli civili,

g) dana 24. studenog 1991. detvrtooptuZenik Poletto i petooptuZenik Zeljko Tutii zvani
Eki gumenim palicama tukli zatodenike Branka Stankovi6a, Jovu Krajnovi6a i Miju
Krajnovi6a, dok ih u tome nije sprijedio pripadnik vojne policije po imenu Drago,

d a k I e, kr5e6i pravila medunarodnog prava za vrijeme oruZanog sukoba
ubijali, mudili nedovjedno postupali prema civilnim osobama i nanosili im velike patnje i
ozlijede tjelesnog integriteta i zdravlja,

tredeoptuZenik Pavao Vanca5 zvaniDida, sam

5. todno neutwdenih dana u veljadi 1992.g.u svojstvu zapovjednika 1. odjeljka,
u l. vodu, 2. dete,69. bataljuna Vojne policije Operativne zone Bjelovar stacioniranog tbazi
- motelu ,,Ribarska koliba" u Marinom Selu, u kojoj su bili zatodeni civili Milka Bundii, Jeka
i,estic, Nikola Ivanovii i Branko Gruji6, protiwo odredbama dl. 3. st. l. tod. a), dl. 13. i dl.
32. IY Zenevske konvencije o za5titi gradanskih osoba u vrijeme rata od 12. kolovoza 1949.,
zatodenicu u logoru Milku Bundi6, te zatodene civile Nikolu Ivanovi6a i Branka Grujida,
osobu dovedenu pod nepoznatim okolnostima koncem studenog 1991. u bant t Marinom
Selu, zlostavljao tako da je mu5ke zatodenike tjerao da se medusobno udaraju, a kada oni to
nisu dinili na njemu zadovoljavajuii nadin, sam ih udarao palicom i rukama po tijelu, da bi
zatodenicu Milku Bundii koja je pobjegla, azatim bila pronadena i wa6ena, nakon dovodenja
izudarao rukama i palicom po glavi i tijelu,

d a k I e, kr5eii pravila medunarodnog prava za vijeme oruZanog sukoba
mudio, nedovjedno postupao prema civilnim osobama i nanosio im velike patrije i ozlijede
tjelesnog integriteta i zdravlja,

dime su optuZenici Damir Kufner, Davor Simi6, Pavao Vanca5, Tomica
Poletto, Zellko Tuti6 i Antun Ivezic pod todkama l. do 5. podinili kaznena djela protiv
dovjednosti i medunarodnog prava, i to: prvooptuZenik Damir Kufner pod todkom 1. kazneno
djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. Osnovnog
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krividnog zakona Republike Hrvatske (dalje: OKZRH), te pod todkom Z.kazneno djelo, ratni
zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po d1.120. st. 1. OKZRH u svezi s dl.
28. istog Zakona, uz primjenu dl. 43. OKZRH; drugooptuZenik Davor Simie pod todkom 3.
kazneno djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovniStva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1.

OKZRH u svezi s dl. 28. istog Zakona; tre6eoptuZenik Pavao Vanca5 pod todkom 5. kazneno
djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OI(ZRH;
detvrtooptuLenik Tomica Poletto pod todkom 4. a), b), c), d), e), D, g) kazneno djelo ratni
zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l. OKZRH;
petooptuZenik Zeljko Tuti6 pod tokom 4. a), b) i g) kazneno djelo ratni zlodin protiv civilnog
stanovni5tva opisano i kaZnjivo po d1.120. st. l. OKZRH; i SestooptuZenik Antun Ivezid pod
todkom 4. a), e) i f) kazneno djelo ratni zlodin protiv civilnog stanovni5tva, opisano i kaZnjivo
po dl. 120. st. 1. OKZRH.

pa se:

I.optuZeniku Damiru Kufneru temeljem dl. 120. OKZRH, uz primjenu dl.
38. st. l. tod.2.idl.39. st. 1. tod. 1. OKZRH zakazneno djelopodtod. l. izrekeutvrduje
kaznazatvora u trajanju od I (iedne) godine;

azakazneno djelo pod tod. 2. temeljern dl. 120. uz primjenu dl. 38. st. 1. tod. 2.
i dl. 39. st. 1. tod. 1. OKZRH utwduje mu se kaznazatvorau trajanju od 4 (ietiri) godine;

I.opt. DAMIRA KUFNERA se terneljem dl. 43. st. 2. tod. 2. OKZRH

osutluje

na jedinstvenu kaznu zatvora u trajanju od 4 (ietiri) godine i 6 (5est)
mJesecr.

Il.optuienika DAVOru SIWttiA se temeljern dl. 120. Ol<ZfuH,vzprimjenu
dl. 38. st. 1. tod. 2. i dt.39. st. 1. tod. 1. OKZRH

osutluje

na kaznu zatvora u trajanju od I (iedne) godine,

Ill.optuienika PAVLA
primjenu dl. 38. st. 1. tod. 2. i 81.39. st. 1.

VANCASA se temeljern dl. 120. OKZRH, 1rz

tod. 1. OKZRH

osutluje

na kaznu zafrora- u trajanju od 3 (tri) godine;
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IV.optuienika TOMICU POLETTA se, terneljem dl.l20. OKZRH

osuduje

na kaznu zatvort u trajanju od 16 (Sesnaest) godina;

V.optuZenit<a ZU,.ffA TUTIdA se, temeljem dl.l20. OKZRH

osutluje

na kaznu zatvora u trajanju od 12 (dvanaest) godina,

Vl.optuienika ANTUNA MZICA se, temeljem dl. 120. OKZRH, uz
primjenu dl. 110. Zakona o sudovima zamladeL (,,NII\tr" llll97)

osutluje

na kaznu zatvora u trajanju od 10 (deset) godina.

Temeljern dl. 63. Y:Z optvlenicima se u izredene kazne zatvora uradunava
wijeme provedeno u pritvoru i to l.optuZeniku Damiru Kufneru od 19. veljade do 25. srpnja
2008. godine i od 28. srpnja 2008. godine pa do 13. oZujka 2009, godine; Il.optuZeniku
Davoru Simi6u od 19. veljade do 25. srpnja 2008. godine, od 28. srpnja do 22. prosinca 2008.
godine i od 9. sijednja do 17. veljade 2009. godine; Ill.optuZeniku Pavlu Vanca5u od 21.
oZujka do 22. prosinca 2008. godine, a optuZenicima Tomici Poletto, leljku Tutidu i Antunu
Iveziiu od2l. oZujka 2008. godine pa dalje.

Temeljem dl. 122. st.4. Zakona o kaznenom postupku (,,NII{" br. ll0l97,
27198, 58199, lI2l99, 58102, 143102 i 115106, dalje: ZKP) optuZenike se oslobada obveze
naknade tro5kova kaznenog postupka iz (:1. 119. st. 2. tod,. l-6. ZY\P u cijelosti.

ObrazloZenje

Zupanijsko dri,avno odvjetni5tvo u PoZegi podnijelo je ovom sudu uvodno
navedeni optuZni akt broj K-DO-14/07-127 od 12. kolovoza 2008. godine kojim se I.opt.
Damiru Kufneru, pod tod. 1 stavlja na teret kazneno djelo ratnog zlodina protiv civilnog
stanovni5tva, opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l. OKZRH, a pod tod.2a kazneno djelo ratnog
zlodina protiv civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH u svezi s dl.
28. istog Zakona. DrugooptuZeniku Davoru Simidu se pod tod.2a) i 2b) stavlja se na teret
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kazneno djelo ratnogzlodina protiv civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. l.
OKZRH, u svezi s dl. 28. istog Zakona. Tre6eoptuZeniku Pavlu Vanca5u stavlja se na teret
pod todkama 3d) i 3k) kazneno djelo ratnog zlodina protiv civilnog stanovni5tva, IV.opt.
Tomici Polettu pod tod. 3a), b), c), d), e), 0, i g), V.opt. ZeljkuTuti6u pod tod. 3a), b), i g), a
Vl.opt. Antunu lvezilu pod todkama3a), e) i 0, svima kazneno djelo ratnogzlodina protiv
civilnog stanovni5tva opisano i kaZnjivo po dl. 120. st. 1. OKZRH.

Dana 18. veljade 2009. godine Zupanijsko drLavno odvjetni5tvo je dostavilo
Zupanijskom sudu u PoLegT djelomidno izmijenjenu optuZnicu u pravcu detaljnijeg
dinjenidnog opisa kaznenih djela za l.opt. Damira Kufnera pod tod. I i 2, IV.opt. Tomicu
Poletta, V.opt. ZeljkaTuti6a i Vl.opt. Antuna \vezilapod tod. 4.a),b), c), d), e), 0, g), dok je
pravna kvalifikacija kaznenih djela koja im se stavljaju na teret ostala ista. U odnosu na
Il.opt. Davora Simiia izmijenjen je dinjenidni i pravni opis, te je isti oznaden pod tod. 3

dispozitiva optuZnice. Izmijenjenom optuZnicom se Pavlu Vanca5u stavlja na teret kazneno
djelo dinjenidno i pravno opisano pod tod. 5 optuZnice.

Oditujudi se o optuZbi sva Sestorica optuZenika su izjavili da se ne smatraju
krivima za krividna djela koja su im predmetnom i izmijenjenom optuZnicom stavljena na
teret.

Prvooptuienik Damir Kufner je u svojoj obrani iskazao da je podetkom
1991. godine studirao veterinu na Veterinarskom fakultetu uZagrebu, da bi se 19. kolovoza
1991. g. vratio u Prekopakru jer su u to vrijeme Pakrac i Lipik bili ugroZeni od pobunjenidkih
snaga. Dana 17. listopada 1991. g. postavljen je za nadelnika za sigurnost i to usmenom
zapovijedi nadelnika zapovjedni5tva obrane Pakraca Antuna Brkljadiia. Odmah nakon toga
oti5ao je u Bjelovar gdje mu je nadredeni bio pukovnik Jordan Atanasoski od kojeg je dobio
zapovjedi da provjerava sigurnost na podrudju Novske, Grubi5nog Polja i Daruvara, a nakon
Sto se pro5irila zona oslobodenog podrudja formirana je Operativna grupa Pakrac koja je
takoder bila pod Operativnom zonom Bjelovar. Dana7. prosinca 1991. godine imenovan je za
nadelnika SIS-a Operativne grupe Pakrac, gdje ga je postavio brigadir Tom5i6, zapovjednik
Operativne grupe Pakrac.

Sto se tide kaznenog djela pod toi. I optuinice optuZenik se brani da on nije
preuzeo nikakvu obvezu da vr5i odabir i provjeru dobrovoljaca sposobnih za vr5enj a zadataka
vojnih policajaca, a niti je faktidno preuzeo zapovjedni5tvo tom postrojbom. Posebno
napominje da je njegova obveza bila kontroliranje stanja u postrojbama Hrvatske vojske jer je
tada vojna stega bila vrlo lo5a. Poznato mu je da je osnovan vod vojne policije kako bi
kontrolirao pripadnike oruZanih snaga, a osnovao ga je Stab teritorijalne obrane Pakrac. Zeljko
Spelii je u to wijeme bio poveznica izmedu civilnog i vojnog dijela i bio je zapovjednik za
Pakrac i on je osobno za zapovjednika tog interventnog voda odredio Gadafija, dija je zadala
bila da osnuje tu jedinicu, da odabere i obuii ljude i da ih nakon obuke uvede u borbu. Kao
takav Gadafi je sam birao ljude i lokaciju. PrvooptuZenik posebno napominje da je njegova
prava zadada u stvari bila da vr5i provjeru kompletnog zapovjednog kadra tako da je on
osobno w5io provj eru i za Gadafija, a kako se radi o stranom drZavljaninu, iz Liblje, njega je
kao stranca dodatno provjeravao i pukovnik Atanasoski. Gadafi je odabrao motel ,,Ribarska
koliba" smatrajudi da je to idealno mjesto za obuku vojnika. Uglavnom je u tu postrojbu
doveo svoje suborce iz Lipika i Dobrovca i to je bio prvi sastav toga voda. Ovaj vod je
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ustrojen koncem listopada ili podetkom studenog 1991. godine, a nakon toga bilo je potrebno

pribaviti svu opremu koja je nedostaj ala. Zbog toga su desto odlazili u Zagreb traleti preko

svojih poznanstava donacije od raznih firmi. Gadafi je bio zapovjednik do konca studenog

t191. godine kada je poginuo a na njegovo mjesto je do5ao Davor Simii. U Zagrebje oti5ao

13. ili pak 1a. studenog 1991. g.,zajedno sa Gojkom Brzicom i BoZidarom Lujancem, gdje je

boravio 7-8 dana,tako da u inkriminiranom periodu uop6e nije bio na podrudju Pakraca, a niti
na podrudju Marinog Sela. OptuZenik nadalje iskazuje da nikada nije Damiru Jiraseku izdao

n*idbg da srpske civile dovodi ubant u Marinom Selo, niti je bilo kada zapovjedio da bi se

srpski civili zatvorili i drZali u podrumu, jer je u spomom periodu, kakao je ved naveo, bio u

Zagrebu. Ne samo da nije bio faktidki zapovjednik predmetnog voda, ne samo da nije izdavao

zapovjedi i naredbe, ve6 u inkriminiranom periodu nije ni znao da bi srpski civili bili
zatvoreni ubaziu Marinom Selu.

Sto se tide kaznenog djela pod toi. 2 optuinice I.opt. ponavlja ved ono Sto je
rekao u svezi optuZbe pod tod. l, tj. da u inkriminiranom periodu nije ni znao da bi srpski

civili bili zatvoreni ubaziu Marinom Selu, pa samim time ne moLe biti odgovorarlza ono Sto

se dogodilo tim civilima. Po powatku iz Zagreba negdje oko 20. studenog 1991. godine prvi
put saznaje Sto se dogodilo s mjestanima sela Kip, tj. szlznao je da je Damir Jirasek tamo

napravio ,dar-mat'o i da je ubio 15-tak ljudi iz Kipa i o tome je odmah obavijestio

Atanasoskog, uz opasku da se ipak radi o neprovjerenim informacijama. Od njega je dobio
povratnu informaciju da poku5a Sto vi5e saznati o tim dogadajima. PrvooptuZenik nadalje

iskazuje da je negdje izmedu 20. ll. i l. 12. 1991. Damir Jirasek s jo5 nekolicinom vojnika
pod punim naoruZanjem do5ao po njega u improvizirani stacionar u Pakradkoj Poljani kod

Leljeznidke stanice, s namjerom da ga uhapsi. Poslije je saznao da je postdala mogudnost da

tom prilikom bude dak i ubijen, ali zahvaljuju6i BoZidaru Lujancu koji je u rukama imao

automatsku pu5ku do tog uhidenja nije doSlo. U razgovoru koji je uslijedio donekle je uspio

smiriti Damira Jiraseka i rastali su se relativno mirno, uz dogovor da 6e kad bude u mogu6-

nosti dodi u selo Kip i da ie se o svemu tome podrobnije raspraviti. Poslije se stvarno naiao s

Jirasekom i ovaj ga je odveo u selo Kip i pokazao te fortifikacijske uredaje gdje su srpski

civili pravili podlo5ke za minobacade. Nakon toga, 6.12. ponovno dolazi u Marino Selo da

ispita Nenadu no3i6u, zajedno s BoZidarom Lujancem. Tamo je zatekao i Davora Simi6a, ali
tom prilikom nije vido nikakve civilne osobe. Ponormo je do5ao u Marino Selo negdje krajem

prosinca da sazna nesto vi5e o tome Sto se tamo dogadalo i tom prilikom je razgovarao s

Brajom Grujidem koji mu je rekao da se u biti nema gdje watiti i da mu je bolje u motelu

nego kod kuie. Na pitanje zastupnice optuZbe da objasni za5to je u Bjelovar slao dopis sa

zaglavljern: ,,Hrvatska vojska, Vojna policija Pakrac i ispod toga SluZba Sigurnosti" u kojem

traZi odredenu kolidinu vojnih opasada za vojnu policiju, automatske puSke i slidno Lopt. je
iskazao da su u to wijeme svi poku5avali na sve moguie nadine pribaviti Sto vi5e potrebnog

naoruLanja i oprerne, pa je zbog toga u zaglavlje ubacio i taj dio s ciljem da se na neki nadin

impresioniraju osobe od kojih se to traZi. Na daljnje pitanje predsjednika vije6a za5to baS on

upuiuje takav zahtjev koji potpisuje i traZi opremu za vojnu policiju, kad, po vlastitim
rijedima, s tim vodom nije imao nikakve veze I.opt. je iskazao da se 24. ll. 1991. g. do

Gadafija vi5e nije moglo do6i jer je on bio na pakradkom rati5tu, tako da je on potpisao taj

zahtjev jer se u to wijeme smatralo da on ima najvi5e veza u Operativnoj zoni Bjelovar.

PrvooptuZenik je posebno iskazao da je izjava Damira Jiraseka da je on bio zapovjednik i
,,siva eminencija" voda obidna glupost, a isti ga tereti zato Sto je izvijestio Atanasoskog Sto se

dogada u Kipu i zbogtoga je Damir Jirasek bio i uhi6en.
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Drugooptuienik Davor Simie je u svojoj obrani iskazao da je studirbo
veterinu u Zagrebv kada je do5lo do ratnih zbivanja u Pakracu. Kako je to njegov rodni grad
dana 30. 9. 1991. g. javio se u krizni Stab grada Pakraca koji je bio dislocircn t Zagrebu na
Trgu Ante Stardevi6a. Tijekom listopada driaoje straZu pred tim kriznim Stabom, a podetkom
studenog upu6en je na I.opt. Damira Kufnera da mu se javi u Pakrac. Oti5av5i u Pakrac prvih
nekoliko dana spavao je u kuii u Poljani ili Antunovcu, a poslije je upu6en u ObrijeZ gdje je
zafitlio i odoru, ali oruZje jo5 nije dobio. Nakon 3-4 dana Damir Kufner ga je odveo do
ribnjaka u Marinom Selu i tamo ga upoznao s dovjekom po nadimku Gadafi kojeg mu je
predstavio kao zapovjednika. Sjeda se da je tamo proveo par dana i spavao u nekom stanu u
jednoj od ku6a, dok su neki vojnici spavali u motelu. Kako Gadafi nije provodio nikakvu
obuku, a vidio ga je samo par puta, zamolio ga je da ga pusti na nekoliko dana u Zagreb jer
jo5 nije upisao slijededu godinu na fakultetu. Gadafi ga je pustio i sje6a se da je do5ao u
Zagreb par dana prije pada Vukovara. U Zagrebuje ostao do 23. 11. 1991. kada je ispratio
brata NikSu u Ameriku, a po powatku se sjeia da nije vi5e mogao naii Gadafija. Naime, u to
vrijeme je bilo kritidno stanje na boji5tu u Lipiku i uskoro je duo da je u jednoj od operacija
Gadafi i poginuo. Uskoro je bio pozvan u krizni Stab u ObrijeZ i tamo mu je jedan od
nadelnika, ali ne zna koji, rekao da mora oti6i u Bjelovar gdje je oti5ao zajedno s Gojkom
Brzicom. U Bjelovaru su dobili zapovijed o formiranju voda vojne policije. Posebno iskazuje
da je postao zapovjednik toga voda 8. 12. 1991. godine, iako se u dokumentaciji vodi kao
zapovjednik od 1 . 12. Po dolasku u motel tamo je zatekao 4 civila dija imena se navode u
optuZnici, a radilo se o dvojici mu5karaca i dvije Lene za koje je pretpostavljao da su bili
srpske nacionalnosti. Htio ih je odvesti u Crveni l<r1L, ali su oni sami traZili da ostanu u motelu
bududi su imali svoju sobu, sanitarni dvor, a hranili su se kao i vojnici. U to vrijeme osobe
koje bi odlazile preko Crvenog kriZa obidno bi bile razmijenjene, a oni nisu Zeljeli napu5tati
svoje kuie, a s druge pak strane kuie su im bile u lo5ern stanju i trenutno se nisu imali gdje
vratiti. Posebno napominje da su se svi ti civili mogli kretati jer vani nije bilo nikakve Lidane
ograde i sl. koja bi sprijedila njihovo kretanje. Ukoliko bi nekome od njih zatrebali kakvi
lijekovi iste su mogli dobiti i sjeia se da im je on osobno nabavljao lijekove. Jednom
prilikom je nabavio lijekove Braji Grujii s kojim je ostao dobar i poslije rata, a kako je
uzgajao ovce po potrebi mu ih je dolazio lijediti. Da je ovaj smatrao bilo Sto lo5e o njemu
sigurno bi ga prijavio, tuZio i sl. . Sjeda se da je i Jeki Zestil u jednoj prilici donio lijekove. U
sobama motela bila su 4 kreveta, a sobe su na podetku sve bile dosta devastirane, da bi se s

vremenom adaptirale, a u nekoliko je bio osposobljen i sanitami dvor i moglo se tu5irati dak i
s toplom vodom. Sje6a se da su Milka Bundi6 i Jeka Zestil dolazile u njegovu sobu da bi se
powemeno tu5irale. Koliko se moZe sjetiti te sobe nisu bile zakljudavane, a na drugom kraju
sobe su bili stakleni prozori s francuskim balkonima koji nisu bili neka posebna zapreka ako
bi koji od tih civila htio izati preko balkona i pobje6i. DrugooptuZenik je nadalje iskazao da
nije znao kako i na koji nadin su ti civili do5li u motel, a njima se ba5 nije previ5e bavio jer je
imao mno5tvo obaveza oko provjera stanja na punktovima gdje su se desto javljali problemi.
Naime, imao je problema s pripadnicima voda jer je bio mlad, neiskusan i nisu ga slu5ali. Zato
je odludio da se Sto prije wati na fakultet, Sto je udinio u veljadi kad je razvojad,en Iz vojne
knjiZice je vidljivo da je u tom vodu bio rasporeden od I. 12. 1991. do 1. 2. 1992. godine kao
zapovjednik voda. Vod se popunjavao tijekom prosinca i sijednja, a brojao je ne5to vi5e od 35
vojnika koji su bili na kontrolnim todkama u Gaju, Badljevini i Brezinama. Na posebno
pitanje da li je o tim civilima obavijestio svoje nadredene ll.opt. je iskazao da je on odmah po
dolasku obavijestio svoje nadredene o tim civilima koje je zatekao u motelu, a i Kopljar i
Heged su prilikom obilaska motela osobno i vidjeli te ljude te razgovarali s njima. Kao Sto je
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ved prije rekao i njegovi nadredeni su dali moguinost tim civilima da se prijave u Crveni kriZ
Sto su oni odbili iz vef navedenih razloga. Medutim, prema njima se nije nedovjedno
postupalo i u svakom trenutku su mogli oti6iiz motela.

Tredeoptuienik Pavao Vanca5 je u svojoj obrani iskazao da se u drugoj
polovici studenog 1991. godine u Zagrebu javio u jedinicu Tomislava Merdepa, jer se

govorilo da ta jedinica ide u obranu lipidkog podrudja. U tu jedinicu se prijavio i zbog toga Sto

se u istu vei prije prijavio njegov brat, i zbog toga Sto je proveo djetinjstvo u Lipiku, od 6. do
15. godine. Autobusom je do5ao s ostalima do Kutine gdje je obavljen lijednidki pregled, a
nakon toga su predveder dovezeni na ribnjake u Marino Selo. On je s 20-tak osoba ostao u
motelu, a oni koji su do5li drugi dan bili su rasporedeni u Merdepovu jedinicu. Jedan
tamnoputi dovjek po nadimku Gadafi im je rekao da ie ostati u motelu, za&rtifi odore i bit ie
rasporedeni na punktove, a potom je do5ao jedan drugi dovjek i njih Sestoricu rasporedio na
punkt u Gaju. Kako je on bio najstariji pre5utno je postao voda. Treii dan do5ao je jedan
dovjek i dao im 6 remena bijele boje i prometnu palicu ,,STOP", koja je bila neispravna jer
nije svijetlila, ali ne moZe reii o kojoj se osobi radi. OptuZenik je posebno iskazao da je u
motelu upoznao jednu osobu po nadimku Ciro koja je kod sebe imala oruLje, i bio je opasan
vojnidkim remenom, pa je po njegovom izgledu zakljudio da se radi o zapovjedniku. Pored
njega u Gaju su jo5 bili Tomica Poletto, Antun Ivezic po nadimku Braja, kojeg je on nazvao
Lipicaner, a takoder i Zeljko Tuti6 kojeg je on zvao Fitipaldi, zato Sto je imao automobil
kojeg je vozio kao divljak. Tamo su jo5 bili Boro Ple5a, Goran Nikles i neka osoba po
nadimku Svabo. Od njih je samo Boro Ple5a bio naoruZan poluautomatskom pu5kom, dok
ostali nisu imali oruZje. Zadatak im je bio da w5e kontrolu vozilaiprolaza jer je zbog vojne
neorganiziranosti bilo pojedinaca koji su se bavili kriminalom. Sjeia se da im je 5. prosinca, a
mogude i dan kasnije, na punkt do5ao Davor Simie koji se predstavio kao zapovjednik. Tada
je tog dovjeka prvi puta vidio i duo. On im je izdao naredbu da se wii stroga kontrola, a
pronadenu robu su spremali u Vatrogasni dom u Gaju. U Gaju se zadr1ao do BoZiia 1991. g.

kada je dobio odsustvo zaBoLilne blagdane i oti5ao uZagreb. Po powatku je rasporeden na
punkt u Badljevinu. OptuZenik je posebno naveo da do 5. sijednja 1992. godine uopde nije bio
rasporeden u motelu u Marinom Selu, a samo bi povremeno dolazio tamo po hranu. Nakon
15. sijednja preselio se u motel gdje je zatekao 4 civila, i to dvojicu mu5karaca i dvije Zene

starije dobi, no nije znao njihovu nacionalnost. Poslije su mu te osobe rekle da su im kuie
spaljene i da nemaju gdje drugdje biti, a u motelu su imali i hranu i smje5taj. Obidno bi distili i
sprernali sobe i cijepali drva. Jedno g dana, za vnjerne njegovog deZurstva, nestala je jedna od
tihLena pa su ga suborci zafrkavali da je lo5e obavljao deZurstvo. Nakon nekog wemena tu
Zenu su prona5li i watili je u motel, a kako je bio ljut refleksno ju je dva puta o5amario i to
nisu bili jaki Samari. Svjestan je da to nije trebao udiniti i Zao mu je Sto je to uradio i sada se

kaje jer inade nema obidaj tu6i Zene. Posebno je napomenuo da tu Zenu nije tukao nikakvom
gumenom palicom. Na posebno pitanje predsjednika vijeia za5to je u istrazi rekao da je ta
Zena (Milka Bundii) pobjegla III.opt. je iskazao da nije imala razloga pobje6i jer nije bila
zarobljenik i mogla je oti6i kada je htjela. Sto se tide druge dvojice civila neistiniti su navodi
iz optuZmce da ih je tjerao da se tuku, a takoder nijednog od njih dvojice nije on osobno
tukao. Upravo suprotno, s njima je bio u dobrim odnosima, a kako su mu rekli da se bave
lovom i da imaju iskustva obojicu ih je vodio u lov oko motela, a oni su mu pokazivali kako i
Sto treba loviti. Na posebno pitanje tko ih je konholirao na punktu III.opt. je odgovorio da su
kontrole u stvari podele tek kad ie Simie postao zapovjednik. Pored Simida imao je jo5
zapovjednika Libijca Gadafija, a poslije Gojka Brzicu. Na daljnje pitanje iskazuje da ne moZe
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sa sigurno5iu todno precizirati datum kada je prvi puta doSao u Marino Selo, ali se sje6a da'je
sutradan pao snijeg. Inade, Antuna Ivezila je nazvao Lipicaner zbog toga Sto bi po zavr5etku
deZurstva na punktu bio prosto neuhvatljiv, jer je ,,lunjao" na sve strane i bilo ga je jako te5ko,
gotovo nemogude, uhvatiti, aZeljko Tuti6 je imao automobil crvene boje, misli da se radilo o
opel kadetu,kojeg je na sve strane vozio kao divljak. Na daljnje pitanje da jo5 jednom objasni
svoj iskaz u istrazi u svezi Milke Bundii kad je rekao da su ga drugi vojnici zadirkivali jer je
za wijeme njegovog deZurstva pobjegla III.opt. je iskazao da je u stvari bio ljut na nju zato Sto
je krenula prema podrudju koje je bilo minirano, jako nestabilno i mogla je tamo poginuti, tim
vi5e Sto nije bilo nikakvog razloga dabjelijer je bila slobodna i mogla je oti6i bilo gdje
drugdje. U biti ju je dva puta o5amario vi5e iz opravdanog straha Sto joj se sve moglo
dogoditi, jer je nlezina obitelj mogla ostati bez supruge i majke. Inade, kako je bio puno stariji
od ostalih suboraca s njima nije imao puno dodimih todaka, a pogotovo Sto su svi bili
neoZenjeni i kao takvi ,,slobodni strijelci". Sje6a se da je lvezil bio iz Lipika, Poletto iz
Dobrovca, a Tuti6 iz Pakraca. Na kraju svog iskaza III.opt. Pavao Vanca5 je u svezi svog
nadimka Dida objasnio da je taj nadimak rekao istraZnom sucu jer su ga tako svi zvali na
rati5tu bududi je vei u to wijeme dobio unuka koji sada ima2} godina.

ietvrtooptuienik Tomica Poletto je u svojoj obrani iskazao da se Hrvatskoj
vojsci pridruZio u rujnu 1991. godine. U to wijeme je imao zdravstvenih problema a jednom
prilikom je pao u nesvijest i bio odveden u bolnicu u Kutini, a potom u Popovadu gdje se
lijedio. Nakon toga negdje u studenom 1991. g. pristupio je vojnoj policiji, ali se ne moZe
todno sjetiti datuma. Po dolasku u motel u Marinom Selu Gadafi ga je uputio na punkt u
mjestu Gaj koji je drZao zajedno s drugim vojnim policajcima koje je u svom iskazu todno
naveo Pavao Vanca5. U Gaju je prona5ao jednu ku6u i tamo je Zivio sa svojom nevjendanom
suprugom Marom Bude i nije uop6e odlazio u Marino Selo na ribnjake sve dok se nije
razduZivao. Inade, on je rodom iz Dobrovca koji je pao u neprijateljske ruke, a kako je imao
zdravstvenih tegoba savjetovali su ga da ode na neko mirnije mjesto. Zapovjednici u vojnoj
policiji su mu bili: prvo Gadafi, poslije njega Davor Simii, a razdtLio se za vrijeme Gojka
Brzice.Iako je u istrazi rekao da ne poznaje Pavla Vanca5a, a niti Lel1ka Tuti6a svjestan je da
nije govorio istinu jer su tada i ova dvojica bili s njim u naselju Gaj. Nadredeni su imali
razumijevanja prema njegovim zdravstvenim tegobama pa je gotovo cijelo vrijeme boravio u
Gaju. Svi su suborci znali Sto znadi biti bez obitelji i tu su dinjenicu uvaZavali. On osobno
nije imao nikakav nadimak i njanu osobno nisu nikad dovozili hranu ve6 je hranu spremala
njegova vanbradna supruga. Pavao Vanca5 je nekad znao dodi kod njega na rudak, a sje6a se

da je u to vrijeme Zeljko Tuti6 vozio neko bijelo vozilo s kojim je imao prometnu nezgodu jer
je udario jednom prilikom u traktor i nije ni dudo Sto ga je Vanca5 zvao Fitipaldi. Na posebno
pitanje da li se kada povezao s Tutiiem u tom vozilu IV.opt. je konstatirao ,,Saduvaj BoZe da
bi se pozvao s njim u tom autu". Dakle, IV.opt. Tomica Poletto je kategoridan u svom iskazu
da u studenom uop6e nije dolazio na punkt u Marino Selo, nikoga nije mudio i zlostavljao, niti
bilo Sto znao uhiienim, zlostavljanim i ubijenim civilima.

PetooptuZenik Zeljko Tuti6 se u istrazi branio Sutnjom da bi na glavnoj
raspravi iskazao da je kao dobrovoljac sudjelovao u domovinskom ratu od kolovoza 1991. g.
kad se javio u Policijsku upraw Bjelovarsku. Naime Zelio se ukljuditi u obranu domovine i
svoga kraja. Polovicom rujna zaduLio je uniformu zajedno se s brati6em Tihomirom
Vukovi6em, a na njegov poziv, pridruZio se tenkovskoj jedinici i tako je podeo njegov ratni
put. Medutim, nije bio zadovoljan statusom pomoinika u tenkovskoj jedinici tako da je podeo
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razmi5ljati da pristupi u neku drugu formaciju gdje bi mogao vi5e doprinijeti obrani svoga
kraja. Medutim, u rujnu i tijekom listopada supruga mu je, zajedno s malim djetetom - starim
2 mjeseca, boravila kod tetka i tetke Planindi6 u Samoboru jer su bili prisiljeni iseliti iz svoje
ku6e u Kusonjama i tamo su se javljali probloni jer je u kuii bilo jako puno ljudi, izbleglica
izPakracai Kusonja. Molila ga je da ju poku5a premjestiti negdje drugdje gdje bi dijete i ona
imali bolje Zivotne uvjete. Krajem listopada brati6u Tihomiru Vukoviiu je rekao da odlazi u
Samobor kod Zene i djeteta da ih poku5a negdje drugdje skloniti, a jedino pametno rje5enje je
bilo da ih odvede kod sestre i Sogora Andi6 u mjesto Punat na otoku Krku, gdje je Sogorov
stric imao vikendicu. Tamo su oti5li negdje krajem listopada ili pak podetkom mjeseca
studenog. Boravak u mjestu Punat psihidki ga je smirio jer je konadno mogao biti sa svojom
obitelji, a tamo je bilo i puno poznatih ljudi s kojima je razgovarao. Medutim, iako je njegova
obitelj bila zbrinuta podela ga je gristi savjest i stalno se raspitivao o situaciji u Pakracu, a
podeo se osje6ati kao izdajnik. Rekao je svojoj supruzi da se Zeli watiti nazad na rati5te, a ona
ga je molila da jo5 ostanu. Nakon Sto je duo da je pao i Lipik vi5e ga ni5ta nije moglo zadrlati
na Krku, te je 28. studenog 1991. godine, zajedno sa Sogorom Tomom u poslijepodnevnim
satima oti5ao s otoka Krka odvezav5i suprugu i dijete u Samobor. Tamo su pokupili odje6u i
preselili se u mjesto Vrhovdak kod tetka Zi*a Tuti6a. Sutradan je oti5ao na boji5te, a kad je
od prijatelja Marija Hunjaka saznao da je dosta prijatelja oti5lo u vojnu policiju krenuo je i on
prema Pakradkoj Poljani. Kako nije znao gdje todno keba oti6i sludajno je stao kod ku6e
Stjepana Pupka, policijskog inspektora koji je zapodeo ovu istragu, a ovaj mu je osobno
objasnio kako da dode do Pakradke Poljane. Po dolasku u motel u Marinom Selu primijetio je
da ima jako puno vojnika i ljudi, a tada se u biti i osnivala oficijelna vojna policija kojoj je
pristupio. PetooptuZenik posebno napominje da je za Eitavo wijeme rata spasio mnogo ljudi
koji nisu ni5ta bili krivi i koji su bili Zrtve rata, a kao i svi drugi, a narodito njegova supruga.
Osim obitelji Strbac spasio je i mnoge ljude u,,Bljesku i ,,Oluji" u kojima je sudjelovao. Kako
nije u inkriminirano wijeme uopie bio u Marinom Selu nije ni mogao podiniti kazneno djelo
koje mu se stavlja na teret, a samim time ga nisu mogli prepoznati ni prisutni Jovo Krajnovi6,
a takoder ni Branko Stankovii, koji su saslu5ani kao svjedoci tijekom ovog kaznenog
postupka. Na posebno pitanje svoje braniteljice kako tumadi da je na jednim vratima u motelu
u Marinom Selu, izmedu ostalog, pisalo i nadimak Eki V.opt. je iskazao da se najvjerojatnije
radi o zlonamjernim ljudima, koji su htjeli prikriti neke svoje postupke, pa su koristili ruzlidite
nadimke kako bi prikrili svoj stvami identitet, tim vi5e Sto je tamo svakodnevno bilo jako
puno vojske iz gotovo svih krajeva Republike Hrvatske. U to vrijeme je imao kratku kosu kao
i danas i ne5to vi5e kose naprijed, ali mu je kosa bila tamnija jer je u meduvremenu posijedio.
Na daljnje pitanje kako onda tumadi da je Milka Bundii spominjala Slobodana Kuki6a iz
Klise kojeg navodno poznaje od ranije V.opt. je iskazao da on ne poznaje toga dovjeka, a
kako bi se uopde mogao i druZiti s njim jer je taj dovjek vjerojatno stariji od njega 20 i vi5e
godina.

SestooptuZenik Antun Ivezid, je u svojoj obrani iskazao da nije bio pripadnik
voda vojne policije u vrijeme kad su se navedeni zlodini dogadali, ve6 se istom pridruZio
krajem studenog ili podetkom prosinca 1991. godine. Inade, vojsku je sluZio tijekom 1991.
godine pa sve negdje do svibnja iste godine kad se uz dozvolu majora Rujevi6 Vlade,,skinuo"
a negdje u lipnju je stupio u jedinicu,,Tigrovi" uZagrebu. U Tigrovima je pro5ao obuku i bio
je na razli(itim ratiStima i to sve do rujna mjeseca kad se prikljudio hrvatskim braniteljima u
obrani Lipika. Udestvovao je u akcijama u Lipiku i oko njega, sve do njegovog pada u
neprijateljske ruke, tj. negdje do sredine listopada kad su se prebacili u Prekopakru gdje se
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zadrlao do konca studenog 1991. godine. U to vrijeme je saznao da se formira interventni vod
pod zapovjedni5tvom nekog stranca po nadimku Gadafi, tako da je do5ao u motel na
ribnjacima gdje je proveo wlo kratko wijeme i odmah je bio rasporeden na punkt u Gaju. Ne
mole sa sigumo56u re6i o kojim se datumima radi, ali misli da je to bilo 25. ili 26. studenog.
Sjeda se da je par dana nakon toga duo da je poginuo Gadafi i bilo mu je dudno kako to da
zapovjednik voda pogiba na posve drugom rati5tu. Koliko se moZe sjetiti misli da su pored
njega u Gaju bili i ostali vojnici koje je u svojoj obrani spomenuo i Pavao Vanca5. Posebno
napominje da nisu imali, a niti dobili bilo kakve isprave s kojima bi imali ovlasti da
zaustavljaju vozila i pregledavaju vojnike, ali ipak misli da je Boro Ple5a imao neku iskaznicu
Merdepove jedinice - priduvnog sastava policije. Nakon nekog wemena dobili su i neki papir
s potpisom od kriznog Staba s kojim su imali ovlasti zaustavljati i pregledavati vozila i ljude.
Medutim, kako su vojnici bili dobro naoruZani i desto pod utjecajem alkohola nisu se usudili
ba5 samo tako ih zaustavljati. On osobno se nije usudio zaustavljati te vojnike. Na posebno
pitanje predsjednikavljeca da li se druZio s ostalim vojnicima u Gaju Vl.opt. je iskazao da se
s ostalima nije puno druZio jer je u selu bilo puno Zenskih osoba, a kako je bio mlad, i prije
toga dugo sluZio vojsku vi5e se bavio tim Zenskim osobama. Nakon 7-9 dana iz Gaja je
upuden u Meduri6 gdje se zadrlao do BoZi6a. Tamo su bile i Merdepove jedinice i ti policajci
su imali ovlasti zaustavljati vozila i vojnike. Negdje sredinom prosinca su dobili dokumente
vojne policije i palice za zatstavljanje vozlla, a te ovlasti vojne policije su smetale
Merdepovim ljudima tako da je desto dolazilo i do sukoba pa su na kraju zbog toga morali biti
i povudeni s tog punkta. Negdje pred BoZi6 1991. godine dao je otkaz zapovjedniku Simi6u,
ali se nakon par dana p:edomislio i nazad vratio u Marino Selo gdje je boravio sve do kraja
sijednja 1992. godine. Sto se tide plate iz priloZene dokumentacije se vidi da je pla6u sve do
listopada 1991. primao u Tigrovima, a nakon toga u vojnoj policiji. Koncem 1991. imao je
navr5enih 19 godina tj. 13. 6. je naw5io 19 godina, a Sto se tide fizldke grade od tog vremena
pa do danas nije se puno fizidki promijenio, osim Sto je malo posijedio i ne osjeia se star.

U dokaznom postupku sud je prvo saslu5ao grupu svjedoka koji su mje5tani i
nalbliZi srodnici odvedenih civila. Saslu5ani su Mlada Popovi6, Mara Krajnovid, Koviljka
Gojkovii, Mira Krajnovid, Nada Lesti6, Mira Sekulid i Milan Strbac, dok je, uz suglasan
prijedlog stranaka, proditan iskaz svjedokinje Ane Danojevi6.

Druga grupa svjedoka koji su saslu3ani tijekom ovog postupka su vojnici
Hrvatske vojske, pripadnici Staba obrane Pakrac, te svjedoci koji su imali saznanja o
dogadanjima u Marinom Selu od 19. do 26. studenog - Antun Brkljadi6, Zeljko Speli6, Du5ko
Klidek, Zdenko Laudan, Zlatko AdZijevii, Boris Ple3a, Goran Pauri6, Dral.en Macura, Damir
Mihodinac, Vlado Vinkler, Josip Tuti6, Goran Nikles, Zvonko Novokmet, Gojko Brzica,
Slavko Gamauf, Damir Jirasek, Albert Jirasek, Marko Luji6, Josip Komljenovi6, Franjo
HadZim, Dragutin Andrii, Sdepan Klasni6, Josip Hu5ka, Jordan Atanasoski, Zdeno Klime5,
Leljko Ament, Zdravko Heged, Miroslav Guberovid, Nikola Ivkanec, Miroslav Jeruedil, atz
suglasan prijedlog stranaka proditan je iskaz svjedoka Stjepana Kupsjaka.

Treda grupa svjedoka koji su saslu5ani tijekom ovog postupka su predloZeni od
strane obrane - Jadranka Andii, Davor Sirac, Mile DZoli6, Darko Jozipovi6, Du5ko Strbac,
Tihomir Vukovi6, Jasmin Ibraji6, Gordana Hodak, Dragutin Kralj, BoZidar Lujanac, Sandra
Grubi5ii, Zdravko iatak, SnjeZana Tuti6, Pero Tuti6, Dalibor Vukovi6, Ljevar Sladan, Ivo
Tuti6, Ivan Hala. Uz suglasan prijedlog stranaka proditani su iskazi svjedoka Ive Tuti6a,
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Roberta Mate5a, Ante Brklj adi6a, Petra Baschiera, Bude Mare, Vene Posepala, Dubravka
Klai6a, Gorana Da5eka, Tihomira Brki6a, Vitomira Kovadevi6a, Antuna iernu5eka, Drage
Marij anovii, Lolite Komlj enov i6 i Zdenke Strbac.

Odbijen je prijedlog branitelja I.opt. da se pred ovim sudom kao strudna osoba
saslu5a svjedok Davor Domazet LoSo u svezi okolnosti i stanja na rati5tu u spornom periodu i
dr., jer je vijeie zakljudilo da je tijekom saslu5anja brojnih svjedoka steden dovoljan uvid o
stanju na rati5tu u tom spornom periodu i o svim drugim podacima koje bi po prijedlogu
obrane trebalo saznati od predloZenog svjedoka, tako da se njegovim iskazom ne bi utvrdile
nikakve nove, relevantne dinjenice i okolnosti.

Obijen prijedlog braniteljice V.opt. da se kao svjedok saslu5a Sladana Vi5i6,
rodena Strbac, k6erka Milana i Zde*e Strbac na iste okolnosti kao i njezini roditelji, jer je
vije6e smatralo da je dinjenidno stanje u svezi obitelji Strbac i svega onoga Sto se dogadalo s

njima vei dovoljno utwdeno, tim vi5e Sto je svjedokinja u inkriminirano wijeme imala tek I 1

godina i sporno je koliko je ona u toj dobi uopie mogla zaparntiti sve ono Sto se oko nje
dogadalo.

ietvrta grupa svjedoka koji su saslu5ani tijekom ovog postupka su preZivjeli
svjedoci i odvedene osobe. Jovo Krajnovi6 i Branko Stankovi6, su neposredno saslu5ani, a
Mijo lkajnovi6 i Milka Bundii su saslu5ani vanraspravno preko video linka dok su bili u
sudnici vije6a za ratne zlodine OkruZnog suda u Beogradu, a njihovi iskazi su, uz suglasan
prijedlog stranaka, naknadno proditani na glavnoj raspravi.

Prihvaden je prijedlog optuZbe da se proditaju iskazi preZivjelih o5te6enika
Mije i Jove Krajnovid, te Milke Bundii koje su ovi dali pred ha5kim istraZiteljima tijekom
1996. godine, jer je vije6e zauzelo stav da su to valjani dokazi koje su prikupila tijela
medunarodnog kaznenog suda pa se, u smislu dl. 28. st. 4. Zakona o primjeni Statuta
Medunarodnog kaznenog suda i progonu za kaznena djela protiv medunarodnog ratnog i
humanitarnog prava, mogu koristiti u ovom kaznenom postupku.

S druge pak strane odbijen je prijedlog optuZbe da se proditaju iskazi
preZivjelih o5teienika Mije i Jove Krajnovid, te Milke Bundid koje su dali udruzi Srpski sabor

- informacioni centar - nevladino i nepolitidko udruZenje nezavisnih naudnika, pisaca i drugih
intelektualaca iz Beograda, kao nepotrebni, jer je dinjenidno stanje kroz njihove iskaze
tijekom ovog kaznenog postupka sasvim dovoljno utvrdeno, a izvodenjem tih dokaza ne bi se

utvrdile neke nove dinjenice i okolnosti koje ve6 nisu utwdene.

Izvr5en je uvid u posebno izvje5de PU, Policijska stanica Garesnica broj D-
2919I od 13. prosinca 1991. te u obdukcioninalaz mrtvog tijela NN mu5karca od 18. studenog
1991. (521-526), a odnosi se na Miju Danojevi6a - te u fotodokumentaciju mjesta dogadanja
(l7l-ll7); u zapisnik o uvidaju OkruZnog suda u Bjelovaru broj Kir-I-517l9l od 6. prosinca
I99I. (17-19); u zapisnik Zavoda za sudsku medicinu i kriminalistiku Zagreb i priloZenu
fotodokumentaciju (20-46,343-344)unalaze DNK analize 6 pronadenih mrtvih osoba koje su
daktiloskopirane utvrdene kao o5te6enici (553-558); u prijave o nestalim osobama iz Kipa i
fotodokumentaciju (57-116); u dopis Ministarstva obrane - Uprava Vojne policije Klasa:
POV-215-02103-011100 od 6. svibnja 2003. Q2a326); u sluZbenu bilje5ku PU Bjelovar broj
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5lI-18-1214-4203191 Oa-16); dopis Vojne policije Pakrac, SluZba sigurnosti sa datumom 24.
studenog 1991. (964); u dokument pod naslovom ,,Stab obrane za opdinu Pakrac" od 25.
studenog 1991. broj 03/91 (1037); u rje5enje o imenovanju Staba TO Pakrac Klasa: 22-05191-
l72ll (1062); u zapisnik o prepoznavanju Zupanijskog suda u PoZegi broj Kio-22107-3lg
(1484-1487); u dokumentaciju i podatke radne karte za priduvni sastav koje je izdala
Operativna zona Bjelovar postrojba 69. bataljuna VP (182-309); te u izvje56e o formiranju
samostalnog bataljuna Pakrac (1377); izvje5ie o radu povjerenika Vlade RH za opcinu Pakrac
(1379); dokument Zapovjedni5tva operativne zone Bjelovara, operativni broj 340 od 20.
listopada 1991. (1387); u,,dokumentaciju o ratnom putu" zalopt. Damira Kufnera (471-477)
i ll.opt. Davora Simica (532-5a[;u dokumentaciju povjerenika Vlade Republike Hrvatske za
opcinu Pakrac ,,zapisnik za doznaku sredstava za isplatu naknade gardistima" (588-591); u
skicu lokacije groba 7 identificiranih le5eva stanovnika Kipa i Klise, iz kojih se vidi odnos
Ribarske kolibe i pronadenih tijela (1914-1916); u dokumentaciju Ministarstva obrane,
Glavnog stoZera oruZanih snaga RH, Uprave za frnancije i proradun, Financijske sluZbe a koja
se odnosi na preslike kartica za optuilenike Davora Simi6a, Pavla Vanca5a, Zeljka Tuti6a,
Anfuna lvezila i Tomicu Poletta, te ,, ratni put" za navedene optuZenike za mjesec studeni
1991. g. (1953-1971); u ratni put Il.opt. Davora Simi6a; u potwdu o mobiliziranju Davora
Simida za potrebe ukinute vojne po5te 3026 Pakrac i to od 30. rujna do 30. studenog 1991, u
ratni put V.opt. Lel1ka Tutiia, u potwdu izdanu od Hrvatskog kopnenog zapovjedni5tva Gl
Karlovac, u ratni put III.opt. Pavla Vanca5a, u ratni put Vl.opt. Antuna lvezi6a, u ratni put
IV.opt. Tomice Poletta; u pismeno Ministarstva za ftnancije, Uprave za financlje i proradun u
kojem se navode podaci za Darrira Kufnera i dr.; u dopis Uprave za obranu Poi,ega
Financijskoj sluZbi Zagreb, te Financijskoj sluZbi, Podrudnoj sluZbi Osijek; te u preslike
kartica o plaiama za lvezil Antuna, Vanca5 Pavla, Tfii6 Zeljka, Poletto Tomicu i Smie
Davora koje se odnose na pla6e vojnih policajaca u navedenim vremenskim periodima.

Svjedokinja Mlatla Popovid - supruga Nikole Popovi6a - izmedu ostalog je
iskazala da je 13. studenog 1991. godine njen muZ odveden s njive na kojoj je zajedno sa
dvojicom svojih sumje5tana kopao skloni5te. Vrlo detaljno je opisala Sto je dula u svezi
njegovog odvodenja, te je istakla da je drugi dan, tj. 14. studenog, u njenu ku6u do5la grupa
hrvatskih vojnika od kojih je jedan imao bijelo remenja, te taiio da mu pokaZe gdje se nalaze
bagremi, a zatimje s grupom oti5ao na Stagalj i pretraZio ku6u. Te osobe su vrlo detaljno
pretraLivale sve njene prostorije, traLlle oruZje u bagremovim kladama i na Staglju. Pritom su
joj govorili da znqu da njezin muZ ima oruZje i pitali su za odredena mjesta, a na kraju su
prona5li automatsku pu5ku i pi5tolj koji je njen muZ imao na dozvolu, a na Staglju su prona5li
vredu punu oruZjazakoje ona nije znalada postoji. Sutradan, 15. studenog, su policajci i
pripadnici ZNG-a ponovno do5li i tom prilikom su odveli neke mjestane. Dvojica od
pripadnika koji su se nalazili u grupi pretrage imali su bijelo remenje. Tom prilikom su joj
oduzeli i osobni automobil ,,Moskvid" bijele boje. Ona nije znala kamo je njezin muZ odveden
do trenutka kada je iz Pijedora u sijednju 1992. godine dobila obavijest da je njen muZ
smrtno stradao u Marinom Selu, a obavijest joj je poslao ne6ak koji je tu informaciju duo od
Branka Stankovida.

Svjedokinja Mara Krajnovid - supruga Nikole Krajnovi6a - je gotovo
istovjetno iskazala kao i Mlada Popovii. Suprug joj je 13. studenog 1991. odveden zajedno s

Nikolom Popoviiem dok je kopao skloni5te, a nakon toga su vojnici dolazili jo5 3 dana
uzastopce i odvozili mje5tane iz sela Kip. I njezinu ku6u su pretraiivali, aza smrt svoga
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supruga saznalaje u Beogradu, i to nakon Sto su Mijo i Jovo Krajnovi6 doSli u Srbiju i sve

ispridali njenoj k6eri i sinu koji Ziveu Srbiji.

Svjedokinja Koviljka Gojkovid je iskazala da je dana 15. studenog 1991. g. u
jutarnjim satima dula pucnjavu u selu i lajanjg pasa, a u njenom dvori5tu se u jednom trenutku

na5lo 6 ili 7 vojnika u maskirnim odorama. iim su u5li u dvori5te jedan vojnik je ubio psa, a
jedan od njih koji je imao bijelo remenje je imao popis po kojemu je provjeravao imena osoba

koje treba uhapsiti. Taj mladid je pozvao njenog supruga Filipa Gojkovida s popisa i rekao mu

da krene s njim a otada supruga vi5e nije vidjela. Sje6a se da joj je taj vojnik s bijelim
remenjem rekao da joj mula vode na razgovor i da 6e se uskoro vratiti. Nije znala kamo je
odveden, ali je kasnije dula od Sogora, koji Zivi u Beogradu, kako je stradao njezin suprug

Filip i Sto se sve dogadalo s mje5tanima sela Kip koji su odvedeni u Marino Selo. To je sve

ispridao Mijo Ki.rajnovii, jedan od preZivjelih. Sutradan su ponovno do5li isti ljudi, a jedan od

njih joj je uzeo kljudeve od automobila,,Lada" i isti odvezao. Automobil je vidala povremeno

kako prolazi kroz njihovo selo. Ovoj svjedokinji je takoder poznato da su 13. studenog 1991.

g. vojnici odveli Branka Bundi6a, a 14. studenog Milana Popovi6a, Nikolu Krajnovida, Peru

Popovi6a, a 16. studenog su odveli Iliju i Miju Danojevi6a, te Gojka iZorku Gojkovii.

Svjedokinja Mira Krajnovi6 - kderka Mije i sestra Jove Krajnovi6a - saznala
je o odvodenju svojih najbliZih u subotu 16. studenog od Sogora Josipa iermaka. Isti joj je
rekao da su 15. studenog hrvatski vojnici odvezli njezinog oca i brata u nepoznatom pravcu s

joS nekoliko mje5tana. Dana 17. studenoglggl. godine oti5la je u policijsku stanicu Daruvar i
dogadaj prijavila zapovjedniku stanice g. Ivkancu, koji ju je upozorio da ne ide u Kip, te da 6e

ju uskoro upoznati sa svim informacijama koje dobije u svezi njezinog oca i brata.

Svjedokinj a je 25. studenog 1991. pozvana u policijsku stanicu i tom prilikom joj je Nikola
Ivkanec omogu6io susret s bratom i ocem, a s njima je bio i Branko Stankovid izKipa. Sva

trojica su vrlo lo5e izgledali (svi su bili izmudeni i isprebijani). Tom prilikom nije uspjela s

njima razgovarati Sto im se sve dogodilo i gdje su bili. Nakon nekih mjesec dana saznala je da

su razmijenjeni i da se nalaze u Beogradu.

Svjedokinja Nada i,esti(. je iskazala da je zajedno sa suprugom u selu Klisa
Livjela od 1964. godine. Dana 12. studenog 1991. godine do5la su trojica vojnika, od kojih je
jednog poznavala kao Marijana Poleta iz susjednog sela Dobrovac i tom prilikom su od njega

i supruga Jove traZili dokumente.TruLili su da oboje krenu s njima, te su ih odveli ispred ku6e

Zdr-avka Driniia gdje su se vei nalazlh Savo Maksimovi6, Rade Gojkovid i Jeka Zesti6.

Nakon nekog vremena njoj su rekli da moLe ici, a muLa i ovih troje ljudi odvezli su nekim
automobilom koji im je sluZio zarazvolenje kruha. To je zadnji puta da je vidjela supruga, a

dva dana potom Manjan Poleto joj je donio osobnu iskaznicu, a na njezino pitanje Sto joj je sa

suprugom rekao joj je da 6e i6i t razmjenu koja ie se obaviti u roku od 8 do mjesec dana.

Navedena svjedokinja je jo5 iskazala da su u detvrtak, dana 14. studenog iz njezinog sela

odvezeni Slobodan Kuki6, zajedno s Milanom Strpcem, njegovom Zenom i sinom. Sje6a se

da toga dana nije odvezena njihova kierka, mala Sladana Strbac, jer je ista te vederi do5la u
njenu kucu prespavati jer se bojala, a ona ju je za5titila i tje5ila. Sutradan je p9 dijete do5la

ijezinamajka toja joj je rekla da je njezina obitelj smje5tena u Poljanu. Nada 2esti6 se sjeda

da su negdje u to wijeme iz sela odvedeni Milka Bundii i Josip Cicvara, a o zbivanjima u
Marinom Selu saznala je kad su u oZujku 1992. godine pu5tene iz Marinog Sela uhiienice
Jeka Zestid i Milka Bundi6. Tada je od Jeke Zestit, saznala da joj muZ umro u,,Ribarskoj
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kolibi", da su ga tukli, a kako je bio bolestan na kraju je umro zbog polijevanja hladnom
vodom. Sjeda se da je Jeka tom prilikom govorila da se jedan od tih vojnika koji ga je tukao
prezivao Poleto, no nije znala redi da li je to ista osoba koja je odvela njezinog mula ili pak
dali se radi o nekom treiem. Svjedokinja je posebno napomenula da je Jeka Zesti6 bila jako
upla5ena i rekla joj da o tim dogadajima ne smije nikome govoriti. Poslije je saznala da je po
Jeku doSla njezina kii i odvela je u Njemadku gdje je nakon nekog vremena i umrla. S

ostalim preZivjelima izMairnog Sela razgovaralaje njezina k6i Mira Sekulii.

Svjedokinja Mira Sekuli6 je iskazala da Livi u Zagrebu od 1977. godine, a

inade je rodom iz Klise i tamo su joj Zivjeli roditelji do 1991. godine. Ona osobno nije bila u
Klisi u studenom 1991. g., ali je od majke dula Sto se dogodilo, tj. da je 12. studenog 1991. iz
Klise odveden njen otac od strane 3 hrvatska vojna policajca, koji su na sebi imali bijele
opasade vojne policije, a od kojih se jedan zvao Marijan Poleto, osobno poznat njezinom
majci obzirom da je iz susjednog sela. Tom prilikom odvedeni su Jeka Zesti6, Rade Gojkovii
i Simo Maksimovii. Majci je Poleto donio odevu osobnu iskaznicu i tom prilikom joj rekao
da ie ici u razmjenu. Ni5ta nije dula Sto se dogodilo s ocem do konca oZujka 1992. godine
kada je u Klisi srela Milku Bundii i Jeku Zestil koje su joj opisale Sto se sve dogadalo na
ribnjacima u Marinom Selu. Obje su potvrdile da je njen otac mrtav, da je batinan Leljeznim
Sipkama, da su ga po hladnodi polijevali hladnom vodom, od dega je umro. Tom prilikom je s

Milkom Bundi6 vrlo kratko razgovarala zato Sto joj je bilo z1o kada je saznala Sto se dogodilo
njezinom ocu. Sjeia se da joj je tom prilikom Milka Bundi6 spomenula da je poku5ala pobjeii
i da je vra6ena, ali u pojedinosti nije ulazila. Sjeia se da su joj Milka Bundi6 i Jeka Zesti(,
prilikom tog prvog rzgovora ispridale da su u motelu morale prati krv u prostorijama gdje su

bili zatodenici. Takoder su joj rekle da njih dvije nisu toliko zlostavljali kao muSke, ali su bile
pod stresom zbog onoga Sto su vidjele. Svjedokinja je nadalje iskazala da je kasnije stupila u
kontakt s Mijom i Jovom Krajnovi6 s kojima se vidjela u Srbiji i tom prilikom su joj ovi rekli
da su oni zajedno s Brankom Stankovi6em pokopali njezinog oca u blizini motela. Tom
prilikom su joj takoder rekli da hrvatski vojnici nekom sjekli uha, a Miju Krajnovida su tjerali
da jede nedije uho.

Svjedok Milan Strbac je iskazao da sa svojom obitelji jo5 1980. godine Zivi u
Klisi. Njegov sin Vlado je bio djelatnik policije u Osijeku a kada su podela ratna zbivanja
vratio se kuii i uskoro se prikljudio u gardu. Jedne vederi, sjeia se da je bilo ruZno vrijeme, da
je padala ki5a sa susnjeZicom i da je bilo hladno, do5li su ljudi u vojnidkim odorama i
zapovjedili im da izidu iz ku6e. U kudi su pored njega bili njegova supruga Zdenka, njegov
sada pokojni sin Vlado, njegova k6erka Slada i susjed Kuki6 Slobodan. Ovu skupinu
predvodio je njemu poznati zidar Slavko Jurdak, koji je prije rata gradio njegovu ku6u i imao
je s njim problema jer ovaj nije imao prijavljeni obrt pa su ga porezni organi kaznili zbog
gradnje njegove kuie i tada mu je ovaj prijetio da ie mu se osvetiti. Taj Jurdak je bio glavni i
zapovjedio im je da izidu iz kude. Prvo je duo njegov glas gdje vide ,,Strbac izlazi iz ku6e jer
6u baciti bombu u ku6u" a potom je razbio prozor na ku6i. On je iza5ao van s baterijom, a
ovaj mu je na to viknuo da baci bateriju i da digne ruke u zrak. Prvo Sto je nakon toga
napravio, uperio je pu5ku u njega i whom pu5ke ga udario u prsnu kost koju je o5tetio tako da
je poslije morao i6i na slikanje i lijedenje te kosti. Od tog udarca je pao na leda, a potom se

obratio svom sinu Vladi rekav5i mu ,,Sine Vlado, vidi Sto sam dodekao." Obratio se sinu
Vladi zbog toga Sto je on bio hrvatski vojnik, a Jurdak se pona5ao na takav nadin prema njemu
da ga pred sinom, hrvatskim vojnikom, ispred vlastite kuie udara u prsa. Nakon toga Jurdak je
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ovoj dvojici koji su bili s njim rekao, dav5i im pritom klupko Spage, da ih sve veZu i pritom
opsovao mater detnidku. Ova dvojica nisu htjeli vezani sina Vladu jer su znali tko je on.
Poslije toga ga je tjerao niz pvt tako da ga je s leda udarao pu5kom i vikao mu da Suti, Sto on
nije mogao jer gaje udarac pu5kom jako bolio i nikako nije mogao do6i do zraka. Utjerali su

ih u automobil koji je razvozio kruh i to njega, njegovu suprugu, sina Vladu i Slobodana
Kuki6a, dok je k6erka Slada ostala u kuci. Kad su u5li u automobil Jurdak je ostao i dalje u
selu i nije i5ao s njima, a vojnici koji su s njima bili u vozilurazgovarali su gdje da ih odvezu,
pa su zakljudili da je bolje da ih odvezu na ribnjake u Marino Selo nego u Poljanu, jer tamo,
po njihovoj pridi, ne bi preZivjeli. Do Marinog Sela su se vozili otprilike sat vremena, a to
selo je poznavao od ranije jer je tamo i5ao u lov. Kad su iza5li iz automobila suprugu i Kukida
su odvezli na ispitivanje, a njega i sina su poveli prema podrumu, tj. prema podrumu ih je
vodio Zeljko Tuti6, koji ga je prije pitao za ime i prezime i pitao za brata, a zatim se
predstavio tim imenom i prezimenom. Svjedok je nadalje iskazao da je taj vojnik imao
nadimak Eki, a pretpostavio je da se u podrumtnalazi zatvor jer su mu tako govorili hrvatski
vojnici dok su ga vozili u pekarskom vozilu. Kad su do5li pred podrum Eki mu je rekao da se

vrati natrag u motel. Sjeda se da je tom prilikom stalno padala ki5a i da su pokisli. Svjedok se

sjeca da su suprugu ispitivali trojica ljudi u civilnim odijelima, i trebali su ispitivati i njega, ali
supruga im je objasnila situaciju s Jurdakom i probleme koje su imali s njim i rekla im da se

ovaj jo5 prije prijetio da 6e im se osvetiti. Nakon nekog vremena rekli su im da su slobodni i
ona trojica vojnika su ih odvezli u Pakradku Poljanu kod obitelji Dolo5ii Vinka, kojeg je
poznavao od ranije. Sutradan je supruga oti5la po k6erku Sladu u Klisu, koja je prespavala
kod susjede Nade Lestic, a tamo joj je kderka rekla da je njihovu ku6u opljadkao taj Jurdak.
Na posebno pitanje zastupnice optuZbe svjedok je iskazao da su iz Klise jo5 odvedeni Jovo
Lesti6, Rade Gojkovid i Savo Maksimovi6. Kao Sto je vei prije rekao Zeljka Tutiia je tom
prilikom vidio prvi puta u Zivotu i od njega je saznao da je dobar s njegovim bratom, a poslije
rata je sa Zeljkom Tuti6em bio u vi5e nawata u lovu. Na daljnje pitanje za5to je Zeljka
Tuti6a spominjao pod nadimkom Eki svjedok je iskazao da je duo taj naziv, ali ne moZe reii
tko mu je to rekao i kojom prilikom. Na posebno pitanje braniteljice V.opt. ZeljkaTuti6a je li
netko od prisutnih optuZenika u sudnici osoba po nadimku Eki svjedok je pogledao sve
optuZenike i pokazao na V.opt. Zeljka Tuti6a tvrde6i da je to Zejko Tuti6 i da ga je ta osoba
spasila, ali da ne moZe reii odakle mu nadimak Eki.

Svjedok Antun Brkljaii6 je iskazao da je u domovinskom ratu bio nadelnik
Staba obrane Pakraca. Njega je na to mjesto imenovao Vladimir Delad, tada5nji povjerenik
Vlade i to 17. listopada 1991. godine. Prije toga su Zeljko Spehi i on bili na konzultacijama u
Zagrebu s generalom Stipetidem, koji im je dao osnovne upute kako organizirati taj Stab i
kako se orgarizira vojska. U to wijeme u Pakracu se Zivjelo jako te5ko, nije bilo struje, vode,
a ni ljudi nisu Zivjeli u svojim ku6ama. Borbe su bile svakodnevne, a u to vrijeme su bile dvije
wste branitelja, jedni su bili u sastavu MUP-a RH, dok su drugi bili dragovoljci koji nisu
imali konvencionalno naoruZanje i opremu. Ti ljudi su bili samoorganizirani i nije bilo strogo
formiranih zapovjednih lanaca. Po formiranju kriznog Staba sjedi5te su imali u ObrijeZi.
Koncem listopada uspjeli su uspostaviti vojnu evidenciju tako da su se podeli slati prvi
mobilizacijski pozivi. U listopadu i podetkom studenog s hrvatskim vojnim whom je
dogovoreno osnivanje brigade, ali su na kraju uspjeli oformiti bataljun s 5 deta. O tome tko je
oformio vod vojne policije svjedok nije znao ni5ta reii, a o smrti nekih gradana srpske
nacionalnosti prvi puta je duo podetkom 1992. godine. o tome ga sluZbeno nitko nije
izvijestio. Poznaje Damira Kufnera i on je bio angaZiran kao nadelnik za sigumost, ali nije
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duo da bi bio angaLiran na ribnjacima. Na poseban upit svjedok je iskazao da nije dobio
nikakva izvje5da o prisilnoj deportaciji mje5tana Klise i Kipa. Poznavao je i osobu po
nadimku Gadafi koji je bio strudnj ak za vojna pitanje i dovjek sa znatno veiim znanjem 

-od

bilo koga u to vrijeme na podrudju Pakraca i Lipika, te da je poginuo krajem mjeseca
studenog.

Svjedok Leliko Spefd je iskazao da je od podetka domovinskog rata prvo bio
zamjenik zapovjednika obrane Pakraca, a od 6. listopada 1991. godine, nakon pogibije
zapovjednika obrane Stjepana Sirca, preuzeo je njegovo mjesto. Svjedok je opisivaoiutnu
zbivarya u i oko Pakraca, a izmedu ostalog je iskazao da su u kolovozu zapoSele klasidne
ratne operacije, te su se dogovorili da grad Pakrac brane policajci, a dragovoljci da
kontroliraju i brane punktove oko grada Pakraca. Dana 15. listopada lggl. i. odiukom
povjerenika Vlade RH Vlade Delada osnovan je Stab obrane Pakraca. Ustrojene su civilne
sluZbe koje su funkcionirale u hotelu u Kutini, a svjedok je bio zaduLen za-vojna pitanja, a
sjedi5te je imao u Pakracu, odnosno ObrijeZi, ovisno od rczvoja vojne situatije. Svjidot
posebno iskazuje da je teritorij Pakraca i Lipika bio napadnut na vi5e punktova tako da se
ukazala potreba da se formira mobilna interventna jedinica u kojoj bi bili sposobni ljudi,
spremni da u svakom trenutku odu na boji5te gdje je to potrebno, a poslovi vojne policije u to
wijeme nisu bili prioritetan zadatak te jedinice. Kao zapovjednika toga voda pbstavijen je
libijac Gadafi, koji je u to vrijerne bio jedan od najsposobnijih vojnika koje su imali u pakracu
i Lipiku. Gadafi je tralio da sam izabire ljude, a za sjedi5te te jedinice je odabrao motel u
Marinom Selu. Medutim, Gadafi se nikad nije mogao u potpunosti posvetiti toj jedinici jer je
imao stalna zadtfienja na rati5tu, tako da ta jedinica nikad nije do kraja ni formirana, a-u
meduvremenu je Gadafi poginuo 28. ll.l99l. godine kao zapovjednik satnije u Lipiku.
Svjedok nadalje iskazuje da ga u biti Gadafi nikad nije izvijestio da li je taj interventni vod do
kraja formiran, jer je imao cijeli niz zadata na rati5tu. Provjeru ljudi na terenu vr5io je I.opt.
Damir Kufner, a njegova osnovna zadala je bila ispitivanje stanja na terenu, uodavanje
slabosti i na kolegijima kriznog Staba predlagati mjere da se ta situacija popravi. U tim
trenucima on je bio jedini koji je obavljao te poslove na terenu, a direktni nadredeni Kufneru
su bili u Bjelovaru, tako da je on prvenstveno obavje5tavao sluZbu u Bjelovaru, a dijelom i
zapovjedni5tvo u Pakracu. Na posebno pitanje da opi5e 5to bi se dogadalo da je Loji od
neprijateljskih vojnika uhi6en i odveden, primjerice, u Marino Selo, svjedok je iskazao da bi
ga Damir Kufner, kao savjetnik za sigumost, u toj situaciji saslu5ao tj. proveo ispitivanje, a
nakon toga bi takve osobe bile prepra6ene u Zatvor u Bjelovaru. Takva proceduraie odvliala
od mjeseca prosinca 1991. g., a u mjesecu studenom i ranije takve osobe bi bile predavane
civilnoj policiji i oni bi w5ili obradu jer vojne policije u to wijeme nije bilo. Svjedok nadalje
iskazuje da je u to isto vrijeme u Daruvaru bio interventni vod, slidno kao i u pakracu, ali su
njega zvali vod vojne policije, diji zapovjednik je bio jedan od bra6e Guberovii, po nadimku
Kugla. Nakon Sto je Lipik ponovno osvojen i nakon Sto je u Bjelovaru ustrojena ,ro3.ru policija
ustrojen je i vod vojne policije u Pakracu, na delu s Davorom Simiiem, tb;eg je on bsobno
predloZio kao zapovjednika. Do toga trenutka, odnosno do prvog prosinca 1991. godine taj
interventni vod je primao pladu u sklopu zapovjedniStava obrane Pakraca i imali su posebnu
osobu koja je bila zaduiena za financije. Posebno je raden popis za sve jedinice s imenima
ljudi, njihovim zadulenjima, dinovima i na osnovrsvih tih 

-elernenata 
su radene pla6e. U to

vrijeme je bilo bitno da ljudi koji su na terenu obavljali razhdite zadale dobiju svoju plaiu i
da se todno znau kojem trenutku u koju jedinicu ide novac i koliko novca. Na posebno pit*i.
zastupnice optuZbe, koja je svjedoku dala na uvid specifikaciju primljenih novdanih sredstava
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koja je dana 25. 11. 1991. g. poslana Ministarstvu obrane u Zagrebu (588-591), svjedok je
iskazao da je uz tu priloZenu specifikaciju i5ao popis ljudi koji je svaki od njih morao
potpisati kod svog imena i prezimena i kod iznosa koji je primio za odreden vremenski
period, a to je bio uvjet da se opravdaju utro5ena sredstva, kako bi se ista mogla zatra1iti i za
iduii mjesec. U praksi je to bilo tako da je zapovjednik dobio listu popisa imena i novce s

kojom je i5ao kod svojih ljudi, koji su se potpisivali na toj listi uz svoje ime i prezime, a te
liste su nazad slane u Ministarstvo obrane, radi pravdanja sredstava. Sto se tide Davora Simiia
Gadafi je zanjega smatrao da nema dovoljno vojnog iskustva da bi mogao biti zapovjednik u
tom interventnom vodu, tj. s njim nije bio zadovoljan jer je procijenio da on ne mole obavljati
tako teske vojne zadatke. S druge pak strane svjedok je bio zadovoljan Sto je Simie zavr5io
SRO u JNA pa ga je namjeravao angaLirati u zapovjednom sastavu, kao Sto je ved rekao.
Stoga mu nije jasno za5to se Davor Simie u gore navedenom popisu vodi kao zapovjednik
voda vojne policije u studenom, iako je to postao 1. prosinca.

Svjedok DuSko Kliiek je iskazao da se ukljudio u obranu zemlje 24. nrlna
199I. g. kao dragovoljac. Kako je u JNA zavr5io vojnu Skolu u Bileii rat gaje zatekao u dinu
priduvnog kapetana prve klase. Prije rata je radio u onda5njern Stabu teritorijalne obrane u
sekretarijatu narodne obrane kao sekretar u ondaSnjoj op6ini Pakrac i smatra da je imao
najbolja vojna znanja u tom trenutku od svih hrvatskih branitelja u Pakracu. Sjeda se da su
prvi stoZer oformili u Poljani gdje su dolazili svi koji su se Zeljeli ukljuditi u obranu, tako da
je Poljana bila in:z,etno prometno mjesto. Dana 15. 10. 1991. povjerenik vlade za Op6inu
Pakrac, g. Vladimir Delad, donio je prvu zvanidnu odluku o imenovanju Staba teritorijalne
obrane Opiine Pakrac. Nadelnik je bio Antun Brkljadid, dok je svjedok postavljen za
,,operativca". Ovaj Stab je trebao ustrojiti obranu Pakraca, ali i organizirati civilni Zivot. On
osobno je podeo ustrojavati vojne evidencije kao i potrebe za materijalno-tehnidka sredstva.
Svjedok posebno iskazuje da je on predloZio da se osnuje vod vojne policije koji je trebao
imati dvojako svojstvo, a predloZio jetataj vod ima 43 vojnika, te koju wstu naoruZar4atreba
imati. Sjeda se da su se ljudi skupili negdje u listopadu 1991. g. i tom jedinicom je
zapovijedao borac iz Llb|je koji se oZeni u Lipiku po nadimku Gadafi. Inade, Gadafi je bio
rasporeden i na mjesto zapovjednika prve satnije i to dana 30. 10. 1991. g., nakon Sto je
poginuo njen prethodni zapovjednik Berislav Ivo5evi6. Kako je Gadafi poginuo 28. ll. 199T.
g. svjedok nije mogao re6i tko je preuzeo zapovijedanje tim vodom vojne policije. Sto se tide
Damira Kufnera on je postavljen za nadelnika za sigumost za sve jedinice, pa su njegove
ingerencije bile jednake prema vodu vojne policije, kao i prema svim drugim jedinicama. Kao
nadelnik za sigurnost morao je vi5e suradivati s vojnom policijom radi sigumosti drugih
jedinica i same obrane, nego s drugim jedinicama. Sjeia se da je njegov posao u to wijeme
bio teZak jer je u to vrijeme bilo dosta pljadki i ubijanja. Nakon Sto mu je zastupnica optuZbe
dala na uvid evidenciju o pladama koje su 25. ll. dostavljena radi dobivanja novdanih
sredstava svjedok je iskazao da upravo za tu interventnu jedinicu koja se spominje kao vojna
policija nije zatraien nijedan novdani iznos za nijednog dasnika, ve6 iskljudivo samo za
vojnike i to po 11000 tada5njih dinara. Stoga zakljuduje da u to vrijeme taj interventni vod
nije imao nijednog zapovjednika. Sto se tide Gadafija on se u to wijeme kada su zatraienata
novdana sredstva vodio kao zapovjednik satnije koja je branila Lipik, a pla6e su se primale
iskljudivo prema duZnosti, jer u to vrijeme Hrvatska vojska jo5 nije imala dinove, iako su
postojali dinovi iz JNA, ali se nije ispla6ivalo prema tim dinovima. Sto se tide dogadaja u
selima Kip i Klisa svjedok je duo da se nesto tamo dogodilo kad mu je jedan vojnik sigumosti
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po nadimku Kugla do5ao i rekao da je uhap3en Damir Jirasek u svezi nedega Sto je
napravljeno u Kipu, ali nije zrrao o demu se todno radi.

Svjedok Zdenko Lauian je iskazao da je po struci medicinski tehnidar i
ve6inu domovinskog rata je proveo u struci, a stjecajem okolnosti, na nagovor Gorana

Pauri6a, 3 tjedana je proveo u vojnoj policiji, na punktu u Badljevini. Sje6a se da je to bilo od

15. 11. do 3. 12. 199I. g. Na punktu je rasporeden radi kontrole vozila, a sudjelovao je i u
pretrazi sela Kip. Todno se ne sje6a kad je to bilo, ali se sjeda da je tamo i5ao zajedno s Paurii
Goranom i Albertom Jirasekom. Medutim, tamo ni5ta nisu prona5li, a nisu nikoga ni uhitili.
Tada im se pridruZila pomoi iz ,$azeo', odnosno do5lo je joS vojnih policajaca iz ,,Ribarske
kolibe" pa su svi zajedno krenuli u selo Kip. Sjeia se da su se vojnici iz Marinog Sela dovezli
osobnim vozilima, ali se ne sje6a kako su bili obudeni. Inade, Marino Selo je udaljeno od
Badljevine 20-25 km. Svjedok nije znao reli tko je zapovijedao tim vodom vojne policije.
PrvoooptuLenlkaDamira Kufrrera poznajejo5 od prije rata jer su susjedi, ali u wijeme dok je
bio u vojnoj policiji nije ga susretao. Pored njega poznaje i Davora Simiia od mladosti, ali ni
njega nl3" ul-euo zavijerne boravka na punktu. Sto se tide svjedoka iire Jiraseka njega je
smatrao svojim neposrednim zapovjednikom, ali on je samo povremeno dolazio i odlazio na

punkt ili s punkta i u biti mu nije davao nikakve zadatkejer nekih posebnih zadataka, osim
duvanja straie na punktu, nije bilo.

Svjedok Zlatko AdZijevid je iskazao da je prije rataLivio u Donjem iaglidu u
mjestu s mje5ovitim hrvatsko-srpskim stanovni5tvom gdje je ispodetka drtao seoske straZe.

Pravi rat na tom podrudjuje zapodeo 19. kolovozal99l. g. kadaje napadnut grad Pakrac. U
to vrijeme se upoznao s libijcem po nadimku Gadafi koji je bio zapovjednik jedince koja je
branila grad Lipik, tako da mu se prikljjudio u obrani grada. Negdje 24. rujna podeo je opii
napad na Lipik i Pakrac tako da je podetkom listopada hrvatsko stanovni5tvo podelo napu5tati
sela. Dana 12. listopada detnici su osvojili Lipik, a on je zadobio ozljedu noge i ramena, tako
da je 10-tak dana bio na lijedenju u bolnici u Kutini. Po zaw5etku lijedenja Gadafi mu je
rekao da osniva nekakav vod koji bi trebao biti vod vojne policije i uputio ga u Badljevinu
jednom dovjeku. Tamo je upoznao Damira Jiraseka zvanogeiro, zakojeg mu je Gadafi rekao
da je njegov zapovjednik i da ga mora slu5ati. Na punktu u Badljevini su kontrolirali vojna
uoilla,- ai*o ro spavali i hranili se. Sjeda se da je iiro desto i5ao u Marino Selo u ,,Ribarsku
kolibu" i govorio mu da zapovjedi dobiva od Damira Kufnera. Ciro je jedini imao automobil.
Posebno je iskazao da nikada nije vidio nikakw pisanu zapovijed, niti je za to lkada pitao.

Sje6a se da je sudjelovao u pretrazi ku6a u mjestu Kip, i da su tamo kopani nekakvi rovovi.
iiro je donio spisak imena ljudi, stanovnika Kipa, na kojem je pisalo koju wstu oruljati ljudi
posjeduju. Svjedok posebno iskazuje da je nekoliko dana ranije duo da su pripadnici zbora
narodne garde zatekli neke mje5tane sela Kip kako kopaju rovove. Zbog toga je njlh 6-7
vojnika s punkta, pod vodstvom Damira Jiraseka otiSlo u Kip. S njima su bili i pripadnici
Zbora narodne garde iz Badljevine. Sje6a se da su zahvaljuju6i popisu koji je imao Jirasek
ulazili u todno oznadene ku6e i tamo su pronalazili oruZje. On osobno je u5ao u nekoliko
kuda i zaplijenio dvije automatske pu5ke. Sve skupa su zaplijenilo 10-tak Sto automatskih Sto

poluautomatskih pu5aka i jedan rudni bacad. iuo je da su nekoliko dana ranije zaplijenili
minobacad. Svjedok je posebno iskazao da nikad nije pitao Ciru od koga je dobio popis osoba
r oruLja, a niti mu je to ovaj rekao. nije mu poznato kamo su odvezeni uhi6eni ljudi, samo zna
da je pronadeno oruZje predano Ciri u automobil, a kamo je Ciio otiSao s tim oruZjem nije mu
poznato. Zna jedino da je iiro rekao da su ti ljudi odvedeni na ispitivanje. Prvi put je no6io u
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,,Ribarskoj kolibi" podetkom prosinca 1991. g. tada mu je zapovjednik voda bio Il.opt. Davor
Smle i tada ga je prvi puta vidio. Posebno napominje da njega nije vidio da bi sudjelovao u
akciji zapljene oruLja u mjestu Kip. Damira Kufnera je prvi puta vidio negdje koncem
studenog ili podetkom prosinca u ObrijeZi kada je nai5ao svojim automobilom. Sje6a se da su
po njegovu dolasku u,,Ribarskoj kolibi" tamo bili stacionirani i neki civili i to dva mu5karca i
dvije Zene. Nije mu poznato zaito su bili tamo, ali je imao dojam da mogu otiii kamo hoie.
Sjeia se kad je jedinica vojne policije ukinuta da su te dvije Zene rekle da idu nekamo ali ne
zna kamo. Na posebno pitanje da li je u Marinom Selu bilo govora da bi neka Zena pobjegla
svjedok je iskazao da je bilo neke pride da je neka Zena htjela pobjeii, ali to njega nije previ5e
zanimalo.

Svjedok je posebno iskazao da je u studenom, a nakon ove akcije u Kipu, bio
na ispitivanju u Daruvaru u policijskoj postaji. Tamo su ga ispitivali u svezi dogadaja u
Marinom Selu, ali ga nisu pitali za ubojstva civila, vei tko je izdavao zapovjedi, da li su
pucali, palili ku6e i slidno. Nakon ovog razgovora nije mu poznato da bi se Damir Jirasek i
Damir Kufner svadali i sukobljavali. Svjedoku je tako<ler poznato da je jedinica MUP-a pod
vodstvom Tomislava Merdepa bila stacionirana u zgradi Skole u Pakradkoj Poljani, ali oni
nisu dolazili k njima u ,,Ribarsku kolibu". Inade, iskaznicu pripadnika priduvnog sastava
MUP-a dobio je od Gadafija koju je on, po vlastitim rijedima, ishodio od jedinice Tomislava
Merdepa.

Svjedok Boris PIeSa je iskazao da se prikljudio obrani Pakraca darta 21.
studenog 1991. g. kada je upuden iz Kutine u Policijsku postaju Pakrac. Prethodno je
naoruZanje dobio u Bjelovaru, a prvi raspored mu je bio na punktu u Maloj Krndiji. Tu je bio
15-tak dana kad je upu6en preko Donje ObrijeZi u Gaj. Tu je s jo5 sedmoricom ljudi
kontrolirao ulazak i izlazak civila s ratnog podrudja. Posebno napominje da nije znao da li
pripada vojnoj ili civilnoj policiji, ali je sebe smatrao vi5e civilnim policajcem. U gaju je
proveo oko 2 mjeseca .da bi 1. veljade 1992. g. bio dernobiliziran i podeo raditi u
povjereni5tvu Vlade u Pakracu. Inade, u studenom i prosincu mjesecu uopie nije bio u motelu
,,Ribarska koliba". Utvrduje se da je svjedok u istrazi iskazao: ,,Sto se tide zapovijedanja
cijelim vodom misli da je zapovjednik bio Damir Kufner ito zato Sto su to drugi tako rekli," a
to je potvrdio i na glavnoj raspravi.. Davora Simida je prvi puta susreo u motelu onih zadnjih
dana kad je tamo spavao prije demobilizacije, a na glavnoj raspravi vi5e nije bio siguran da li
u je uopie Davor Simi6 bio kakav zapovjednik, iako je u ishazi kategoridki tvrdio da je po
njegovom dolasku Smie bio zapovjednik njegovog voda. Medutim, po zanimanju je
diplomirani politolog i kao takvog uopie ga nije zanimalo tko mu je nadredeni zapovjednik,
odnosno uop6e ga nije zanimala zapovjedna struktura. DoSavSi u Marino Selo zatekao je tamo
detvero civila koji su bili smje5teni u sobu do njega. Sjeia se da su im ku6e bile uni5tene i da
nisu imali gdje boraviti. Poslije rata je sreo jednog od tih civila i s njim se napridao, ali, iako
zna daje iz mjesta Batinjani ne moZe se sjetiti imena i prezimena. Iako je komunicirao s tim
civilima gotovo svakodnevno nisu mu pridali ni5ta o sebi, a svakodnevno su obavljali poslove
di5ienja soba, cijepanja drva, pomaganja oko sprernanja objeda i slidno. Nije mu poznato
ni5ta o uhiienju civila u Kipu i Klisi, a takoder niti da bi netko bio ubijen, zlostavljan ili
muden. Takoder mu nije poznato da bi netko bio prisilno drZan u podrumu motela. Utvrduje
se da je svjedok Boris Ple5a, iako se radi o viskoobrazovanom dovjeku, diplomiranom
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politologu, na glavnoj raspravi wlo konfuzno i iritantno svjedodio, ne Leleti reii istinu i
situacijama kad je njemu odgovaralo u pravilu je imao amneziju.

Svjedok Goran Pauri6, saslu5an kao svjedok iskazao je da se ukljudio u
domovinski rat sudjelovanjem u obrani Lipika dana 12. 10. 1991. g. kad su neprijateljski

tenkovi u5li u grad i kad se hrvatska vojska morala povu6i. Sudjelovao je u izvladenju civila i
njihovom prijevozu do Kutine gdje je ostao l-2 tjedna. Tamo je duo pride o osnivanju voda
vojne policije pa se u taj vod i on Zelio ukljuditi. Nije mogao sa sigurnoiiu reii tko je
odludivao o osnivanju tog voda ali je duo da neku ulogu u tome ima I.opt. Damir Kufner.
Medutim, nije mogao precizno re6i da li je on imao inicijativu ili je provodio ne5to Sto su mu
drugi naloZili. U istrazi je iskazao da je od njega dobio neku malu iskaznicu ili cedulju na
kojoj je pisalo o pravima i odgovornostima vojnog policajca, a potom je upuden u Marino
Selo na ribnjake. Takoder je iskazao da je Damira Kufrrera sreo kod motela prvog dana kad je
tamo do5ao i misli da je on sudjelovao u organizaciji pronalaska lokacije za vojnu policiju, da
bi na glavnoj raspravi podeo uop6eno govoriti, ne spominju6i Damira Kufnera. Nakon Sto mu
je predoden dio iskaza koji je dao pred istraZnim sucem svjedok je jo5 jednom iskazao da ne
zna tko je odludivao o osnivanju voda vojne policije , ali zna da je neku ulogu u tome imao
I.opt. Damir Kufirer. Tako je rekao i istraZnom sucu i ostaje pri tom iskazu. Medutim, svi ti
njegovi navodi ne proizlaze iz njegovog osobnog saznanja i videnja ved samo iz onoga Sto je
duo od drugih osoba. Nadalje je na pitanje drZavnog odvjetnika iskazao da ostaje u cijelosti
kod iskaza iz prethodnog postupka kad je rekao da su pripadnici Zbora narodne garde iz
Badljevine izvijestili da u mjestu Kip stanovnici kopaju rovove i da su naoruZani. Sje6a se da
su neki gradani izKipa privedeni i da su odvezeni u Marino Selo u motel ,,Ribarska koliba".
On osobno nije vozio te ljude, a misli da su ih vozili pripadnici vojne policije. Inade, vizualno
se nisu razlikovali od drugih vojnika, nisu imali iskaznice niti oznake, a takoder se nisu mogli
niti legitimirati kao vojni policajci. Medutim, ipak se osje6ao vojnim policajcern jer mu je to
tako redeno prilikom dolaska u Marino Selo. Inade, u Badljevini su iskljudivo obavljali
poslove iz regilacije prometa.

Svjedok Draien Macura je iskazao da se ukljudio u obranu Pakraca i Lipika u
kolovozu 1991. g. Dana 19. kolovoza 1991. godine je ranjen i odvezen u bolnicu t Zagrebt
na odjel traumatologije. Po zawsetku lijedenja watio se na pakradko boji5te, da bi 1. prosinca
1991.9. bio rasporeden u jedinicu vojne policije koja je bila stacionirana u motelu kraj
ribnjaka kod Marinog Sela. Svega nekoliko dana proveo je u samom motelu jer je bio
rasporeden na punkt u Badljevini. U Marinom Selu primio ga je zapovjednik Davor Simi6, a

koji mu je i dao zadatke. Sto se tide I.opt. Damira Kufnera ne znatodno Sto je on radio, ali se
sjeia da je dolazio desto u kontrolu, raspitivao se da li ima kakvih problerna i slidno. Sjeda se

da je po dolasku na ribnjacima zatekao detvero civila i to dva mu5karca i dvije Zene starije
dobi. Ljudi su cijepali drva, nekim distili obu6u, sprernali su prostorije i sobe. Ti civili nisu s

njim razgovarali, a niti on s njima jer mu je izridito zabranio razgovor s njima iiro Jirasek, a

kasnije su mu i drugi vojnici rekli da je bolje da s njima ne komunicira. Nije ih pitao za5to, ali
je stekao dojam da oni ne smiju oti6i nikamo dalje iz motela i mislio je da su oni zarobljenici.
Od pripadnika voda poznaje osobu po nadimku Dida, Antuna lveziia zvanog Braja poznaje
jer su susjedi, Tomislav Poleto je bio s njim u vodu, a takoder ina i Zellka Tuti6a zvanog Eki,
koji je bio u vodu na ribnjacima u trenutku njegovog dolaska. Iako je svjedok u istrazi bio
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kategoridan da Zeljko Tuti6 ima nadimak Eki na glavnoj raspravi je na pitanja braniteljice
Zeljka Tutida podeo ,,izwdavatT da vi5e nije siguran da je Zeljka Tuti6a zatekao u Marinom
Selu po dolasku, te ne znakakav je nadimak imao Zeljko Tuti6 u to wijeme.

Svjedok Damir Mihoiinec je u istrazi iskazao da je kao dragovoljac doSao
braniti Pakrac u rujnu 1991. g. Sjeca se da je podetkom studenog susreo I.opt. Damira
Kufnera koji je imao bijeli remen, karakteristidan za vojnu policiju, i koji mu je rekao da
osniva vod vojne policije. Nije znao todno Sto se s tim vodom dogadalo tijekom studenog jer
je sudjelovao u borbama u Pakracu i Lipiku. Zna daje tek koncem studenog stupio u taj vod,
nakon pogibije Gadafija u Lipiku. Tamo vi5e nije bilo Kufnera, a osobno ga je dodekao ll.opt.
Davor Simie. Na glavnoj raspravi je i ovaj svjedok podeo ,,izvrdavatT navodedi da nije ni5ta
istina u svezi Kufrrera ono Sto je rekao u istrazi, tako da ga je dak predsjednik vijeia morao
upozoriti da je duZan govoriti istinu, a takoder je bio duZan govoriti istinu i u istrazi. I nakon
tog upozorenja svjedok je opet, djeluju6i prilidno upla5eno i zbunjeno, twdio da nije rekao
onako kako je to zapisano u istrazi. Takoder je porekao da je s Damirom Kufnerom
razgovarao o ukljudivanju u vojnu policiju, a koliko je bio zbunjen podeo je na glavnoj
raspravi pridati da je vjerojatnije do5ao u I I . mjesecu nego u 12, iako je prije bio kategoridan
da je do5ao u 12. mjesecu. ViSe nije siguran da li ga je uopie tamo dodekao Davor Simie it
pak ne. Inade, siguran je da se po dolasku tamo nije provodila nikakva obuka, a nije znao rc6i
tko je u to wijeme bio zapovjednik iako je u istrazi tvrdio da je zapovjednik bio Davor Simie.
Takoder nije Zelio re6i tko je organizirao raspored po punktovima twdeii da u to vrijerne
njemu nitko nije mogao zapovijedati i da je mogao raditi sve Sto je htio. U istrazi je pak tvrdio
da Davor Simie kao zapovjednik nije bio autoritet za vojsku, da je bio premlad i upla5en i da
ga u biti nitko nije slu5ao. Na pitanje da li se sjeia ljudi koji su s njim bili na punktu svjedok
je iskazao da se sjeia Pavla Vanca5a nadimkom Deda, nekog Borisa kojem se ne moZe sjetiti
prezimena" Vlade Vinklera, a dozvoljava da je tamo bio i Tomica Poletto. Kad je do5ao u
,,Ribarsku kolibu" zatekao je neke civile, i to dva mu5karca i dvije Zene. Oni su tamo distili i
prali motel, po nacionalnosti su bili Srbi. Misli da su oni imali status zarobljenika, ali ne zna
tko ih je zarobio. Na posebno pitanje predsjednika vije6a kada je ta jedinica dobila zapovjed-
nika, svjedok je odgovorio da se to nije moglo nazvati zapovjednikom, jer tko je njima mogao
zapovijedati Sto 6e raditi. Na posebno pitanje zastupnice optuZbe da li su oni onda mogli i6i
po kudama krasti i ubiti koga su htjeli, svjedok je iskazao da to nitko od njih nije radio, ali je
svatko spavao s metkom u cijevi. Na posebno pitanje predsjednika vijeia da objasni Sto je to u
stvari s Damirom Kufirerom razgovarao ta dva puta koja stalno spominje svjedok je iskazao
da su najvjerojatnije prvom prilikom rczgovarali o njegovom dolasku u Marino Selo, kao
dovjek s dovjekom, ali ne zna reti o demu su ftvgovarali i ne zna reti tko je kome prvi
pristupi, tko je pwi zapod,eo, a vjerojatno su drugi puta razgovarali u Marinom Selu i
primjerice molda o koko5ima. Nakon toga predsjednik vije6a ga je upozorio da na takav nadin
wijetla i omalovaZava sve prisutne u sudnici, da takvo njegovo potruS*i" vi5e neie trpjeti.

Svjedok Vlado Vinkler je iskazao da su u Zbor narodne garde ukljudio negdje
u kolovozu 1991. 9., a zvanidno se vodi od 19. kolovoza iste godine. bio je na pakradko-
lipidkoj boji5nici i suradivali su s civilnom policijom. Bio je pripadnik interventnog voda, a
zapovjednik je bio Zdravko iatak. Sje6a se da je u borbama kod proboja iz Batinjana
poginulo puno hrvatskih branitelja. Tom prilikom je poginuo i zapovjednik Stipe Sirac.
Nakon toga je jo5 neko wijeme bio u Batinjanima, da bi nakon toga duo da se oformio vod
vojne policije. To je duo od braie iatak s kojima je bio tamo na boji5tu, tako da se i on
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odludio prijaviti. Oti5ao je u Marino Selo, zaduZio bijeli opasad vojne policije i upisan je u
vojnu knjigu. Vei par sati nakon toga kao iskusan vojnik upu6enje na osiguranje stacionara u
Pakradku Poljanu. Svjedok se nije mogao todno sjetiti kada je pristupio u vojnu policiju, ali
misli da je to bilo koncem studenog ili podetkom prosinca 199t. g. Na kraju se ipak sjetio da
je to bilo koncem studenog i da je u Poljani proveo oko 20-tak dana, a onda je, sredinom
prosinca, upu6en na punkt u Gaju. Damira Kufirera tijekom rata nije vidao, ali je duo od
drugih vojnih policajaca da je on zapovjednik voda. Davora Simida nikad nije vidio za
vrijeme rata, samo je duo da je on do5ao za zapovjednika voda poslije Kufnera. Zna da su u
vojnoj policiji bili Tomica Poleto iz Dobrovca,Zeljko Tuti6 zvani Eki, te dovjek po nadimku
Dida s kojim je bio na punktu u Gaju u prosincu l99l.g. Davor Smie je kratko bio
zapovjednik voda. U Marinom Selu je vidio neke civile. Sjeia se da je neka Zena po imenu
Milka nekamo otiSla pa su je poslije na5li. Svjedok je na kraju iskazao da je imao tri
zapovjednika dok je bio u vojnoj policiji, i to Kufnera, Simi6a i Brzicu. Na posebno pitanje
braniteljice V.opt. Zeljka Tutiia za5to je njezinog branjenika spomenuo s nadimkom Eki
svjedok je podeo,,vrdati", te pridati da je taj nadimak Eki spomenuo istraZni sudac, a da je on
samo potwdio taj nadimak, a inade je Zeljka Tuti6a znao pod nadimkom 2el1a, ali je poslije
duo da gazovu Deki, Eki.

Svjedok Josip Tuti6 je iskazao da se u kolovozu 1991. g. ukljudio u obranu
Pakraca. Dana 28. studenog izgubili su Lipik pa se tada s drugrm vojnicima povukao u
Prekopakru, a potom u Kutinu. Sjeia se da je planirano osnivanje voda vojne policije u
studenom 1991. i da je taj vod trebao osnovati Gadafi. Nije imao namjeru biti vojni policajac,
ali je trebao imati neki status u Hrvatskoj vojsci, pa je odabrao da ga se formalno vodi kao
vojnog policajca, iako je i dalje ostao na pakradko-lipidkoj boji5nici. Dana 28. 11. Gadafi je
poginuo, ali je on, voden tim njegovim informacijama, pristupio tom vodu koji se nalazio u
Marinom Selu. U taj vod je pristupio sredinom prosinca 1991. g. i bio je na razliditim
punktovima, da bi 4. l. 1992. bio te5ko ranjen pa se lijedio uZagrebu. Inade, u Marinom
Selu je zatekao Tomicu Poleta, ZeljkaTuti6a, Antu Ivezita i Damira Kufnera. Davora Simiia
je susreo u prosincu u Marinom Selu, a Vanca5a ne poznaje. U to wijeme Antun Ivezilje bio
jako mr5av, a nde navr5io joS ni 20 godina. Sjeda se da je u Marinom Selu vidio neke civile
koji se nisu krili, nisu bili zatvarani i slobodno su Setali u krugu.

Svjedok Goran Nikles je iskazao da je sredinom studenog, nakon Sto je
smjestio obitelj na sigurno pozvan u Kutinu gdje su ga rasporedili u vod vojne policije. Misli
da je to bilo sredinom studenog kad je do5ao u motel ,,Ribarska koliba" negdje u sumrak.
Tamo je zaduZio odoru, prespavao u motelu, a slijedeii dan je upu6en u mjesto Gaj na
kontrolni punkt. Poslije toga je rasporeden u stoZer u ObrijeZi gdje je uglavnom provodio
vrijeme. PrvooptuZenika Damira Kufirera je susretao na punktovima nekoliko puta. Davora
Simica je vidao u motelu i sjeda se da je imao nekih obvezana fakultetu. Pavao Vanca5 je bio
s njim na punktu u Gaju, a Tomica Poleto je takoder bio vojni policajac, kao i Zeljko Tuti6
kojeg je najmanje poznavao, i sjeda se da je medu vojnicima bio neki vojnik po nadimku Eki,
ali nije mogao re6i da li se radi o Zeljku Tutiiu ili pak o nekom drugom. Antuna lvezi6a se

sjeia jer je bio najmladi medu njima.

Svjedok Zvonko Novokmet je iskazao da je Zivio u Dobrovcu, a ukljudio se u
Zbor narodne garde nakon prvog napada 19. kolovoza 1991. godine. Sje6a se da je u
studenom mjesecu bio rasporeden u mjestu Klisa. Sje6a se da su odvozili neke civile u Marino
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Selo na ribnjake, ali ne zna tko je izdao zapovijed. Bio je u skupini vojnika zajedno s

Marijanom Poletom, Josipom Komljenovi6em i jo5 jednim vojnikom. Sjeia se da oni nisu
imali zadatak uhititi te civile vei je postojala zapovijed da se ti civili dislociraju iz Klise radi
njihove vlastite sigumosti. Sjeia se da su ih prevozili vozilom ,,Zastava Poly" koja je ranije
sluZila za razvoz kruha. Jedan od tih civila bio je dovjek u Se5iru star oko 60 godina i po
dolasku do motela Josip Komljenovii je ostao u vozilu, a Marijan Poleto i on su odveli ove
civile do motela. Marijan se nije dugo zadriao u motelu i vrlo brzo su se vratilinazad u Klisu.

Svjedok Gojko Brzica je iskazao da je roden u Pakracu te, iako je 1991.
godine Zivio u Zagrebu i tamo radio u mesnoj industriji, koncem listopada iste godine se
prijavio u Hrvatsku vojsku. Prvo je upuden u Kutinu gdje je obavio lijednidki pregled i tu su
ga dodekali Kufrrer i Lujanac. Sjeda se da su njega uputili u Marino Selo na ribnjake i da ga je
tamo odvezao ll.opt. Davor Smie. Misli da je to bilo 6. studenog 1991. godine. U motelu ga
je Zivko Kosijer rasporedio da prespava u jednoj od soba, a s njim je bio i Goran Nikles.
IJjutro je primijetio da u tom motelu boravi oko 20-30 ljudi. iuo je da se formira vod vojne
policije i da se tu obudavaju buduii vojni policajci, a obuku je trebao provoditi jedan stranac
kojeg su nazivali Gadafi. Njega nije poznavao, ali je duo da je oZenjenzajednu ilerltiz
Lipika. Sje6a se da je s njim razgovarao i l.opt. Kufner buduii je zavr5io fakultet politidkih
znanosti i rekao mu da bi trebao raditi analitiku pri tom vodu vojne policije. Takoder ga je
pitao da li moZe nabaviti informatidku opremu i drugu vojnu logistidku opremu, te da li pozna
relevantne ljude preko kojih bi se mogla lak5e nabaviti ta oprerna. Tako su prvo oti5li u
Bjelovar gdje su proveli jedan dan, a slijede6ih dana su se dogovorili da odu u Zagreb gdje ie
poku5ati naii sponzore. U Zagrebtt su planirali provesti nekoliko dana, a kako je imao stan u
Zagrebu tamo je spavao, dok se Kufner snalazio na svoj nadin. Sje6a se da su razgovori trajali
do naveder, a ujutro oko 8 sati on i Kufner bi se nalazili radi dogovora oko dalje potrage. U to
wijeme je vidao i Simiea uZagrehu, koji se s njima dovezao. Sjeda se daie SmiCpostao
zapovjednik voda u mjesecu prosincu. Poku5avajudi locirati to vrijeme koje su provodili u
Zagrebu svjedok se sje6a da je u to vrijeme negdje pao i grad Vukovar. Negdje na prijelazu
izmedu studenog i prosinca doSao mu je Davor Simie i rekao da moraju oti6i u Bjelovar jer je
obavije5ten iz Staba u ObrijeZi da se tamo osniva vojna policija. U Bjelovaru ih je primio
Miroslav Kopjar koji im je rekao da 6e njihov vod biti oformljen kao vod vojne policije 69.
bataljuna. Simie je sredinom prosinca 1991. godine postavlj er za zapovjednika toga voda, a
nakon njega je postavljen svjedok i bio je zapovjednik tog voda od veljade do travnja 1992.
godine. nije mu poznato da su na ribnjaku pronadena mrtva tijela srpskih civila , ali je o tome
ne5to duo. Smatrao je da se tu radi o raznim glasinama pa i te informacije nije shvaiao
ozbiljno. Takoder ne zna ni5ta o zarobljavanju gradana iz sela Kipa i Klise, te da bi oni bili
smje5teni u motelu na ribnjacima. Sjeda se da su u njegovo vrijerne zapovijedanja u motelu
blla i 4 civila i to 2 mu5karca i dvije Zene srpske nacionalnosti. Oni su distili, cijepali drva i
obavljali druge poslove. Poznato mu je da je jedna od te dvije Zene napustila motel i poslije
joj je objasnio da ne smije ici na podrudje prvih borbenih linija kao civil. Sjeia se da je u to
vrijeme bilo dosta nereda i u hrvatskim redovima. Bilo je krada i pljadki od strane pojedinih
pripadnika hrvatskih jedinica, a vod vojne policije je imao zadacu prijavljivati takve
podinitelje, robu oduzimati i drilati u odredenim skladi5tima. Sto se tide I.opt. Damira Kufrrera
poslije je saznao da je on pripadnik SIS-a, a on ga je osobno zamolio da se angaZira oko
nabavke opreme zataj vod.


